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XXII. ročník Národní soutěžní 
přehlídky dětských dechových hudeb

ČERMÁKOVO
VYSOKÉ MÝTO

17. května 2014
náměstí Přemysla Otakara II.

Vysoké Mýto

Město Vysoké Mýto pořádá pod záštitou 
starosty města ing. Miloslava Souška

PROGRAM
10.00  
Slavnostní zahájení a soutěž 
dětských dechových orchestrů
13.30   
Vystoupení Dechového orchestru ZUŠ Vysoké Mýto
pod vedením Václava Drobného
14.40  
Vystoupení mažoretek 
(Dům dětí a mládeže Choceň)
15.30  
Banda di Feste 
(Komorní dechovka Konzervatoře Pardubice)
16.40 
Slavnostní průvod soutěžních orchestrů a mažoretek 
vychází od Litomyšlské brány na náměstí Přemysla 
Otakara II.
17.00  
Společné skladby soutěžních orchestrů a vyhlášení 
výsledků
19.00  
Big Band ZUŠ Vysoké Mýto pod vedením 
Jaroslava Prudiče s hostem Dashou

Bohaté občerstvení na náměstí 
Přemysla Otakara II. zajištěno

Vstup zdarma

Akce proběhne 
ve spolupráci

s VYSOKOMÝTSKOU 
KULTURNÍ, o. p. s. 

a ZUŠ Vysoké Mýto.
Projekt se uskutečňuje 

za fi nanční podpory 
Pardubického kraje.

Sponzor akce:
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Vážení spoluobčané,
nejprve se chci omluvit těm, kteří mi posílali dotazy do této rubriky, že na ně odpovím až v 
příštím čísle. Dnes bych se rád věnoval závažnějšímu tématu. Před minulým zastupitelstvem 
byla na úřad doručena petice s názvem „ Petice za transparentní projednávání investičních 
akcí ve Vysokém Mýtě“.  Líbivý název, ale podstata petice je velmi závažná. Autor petice 
architekt Jiří Šafr požaduje„... aby byly pozastaveny všechny aktuální projekty...“. To by 
samozřejmě vážně ohrozilo chod města. K takto závažným rozhodnutím není možné 
přistoupit na základě emocí nebo osobního přístupu. Na místě, kde se obvykle setkáváte 
s rubrikou „Slovo starosty“ si přečtete odborná stanoviska k jednotlivým bodům petice. 
Všechny akce (a nejen investiční) jsou v tomto volebním období řádně projednány v komi-
sích, radě, zastupitelstvu. Záměry jsme jasně deklarovali ve volebním programu i koaliční 
smlouvě. O všem, co se děje a bude dít ve městě, pravidelně informujeme ve zpravodaji, 
na internetových stránkách města i úřední desce. Každý, kdo má zájem, si může veškeré 
informace získat. Na veřejném zasedání zastupitelstva města 26. března autor petice nebyl 
schopen vysvětlit a prokázat, co město udělalo chybně! Mohu respektovat jeho názory a 
ambice, nikoliv však ty, které by mohly Vysoké Mýto poškodit. Děkuji za pochopení.

Miloslav Soušek,
starosta

ZPRÁVA TAJEMNÍKA MĚSTSKÉHO ÚŘADU O PLNĚNÍ ÚKOLU RADY 

MĚSTA 
Zastupitelstvo města obdrželo 26. března petici Za transparentní projednávání investičních 
akcí ve Vysokém Mýtě. Téhož dne na svém zasedání uložilo radě města usnesením č. 59/14 
připravit návrh odpovědi s tím, že tento návrh bude předložen zastupitelstvu města na jed-
nání 23. dubna. Dne 9. dubna doporučila rada města zastupitelstvu města návrh usnesení a 
zároveň uložila tajemníkovi městského úřadu odborně zpracovat a vyhodnotit body z petice 
Za transparentní projednávání investičních akcí ve Vysokém Mýtě doručené dne 26. 3. 2014.  
V souvislosti s tímto úkolem předkládám zprávu, ke které připojuji přílohy vedoucích odborů. 
V petici Za transparentní projednávání investičních akcí ve Vysokém Mýtě je uvedeno:
Obyvatelé města podepsaní pod peticí důrazně protestují proti způsobu (ne)projednávání 
investičních projektů, které zasahují do veřejného prostoru Vysokého Mýta. Žádají zastupitel-
stvo města, aby neprodleně učinilo potřebné kroky k tomu, aby byla zajištěna transparent-
nost rozhodování a dostatečné projednávání projektů. Zároveň žádají, aby byly pozastaveny 
všechny aktuální projekty do doby, než u nich budou splněny níže uvedené požadavky. 
1. Představitelé města musí o všech projektech veřejně informovat v dostatečném předstihu 
    před projednáváním a rozhodováním o nich, a to bez ohledu na to, kdo je investorem.
2. Odborná i laická veřejnost musí být v dostatečné míře a včas seznámena s projektovou 
    dokumentací a musí mít možnost ji účinně připomínkovat.
3. Veškerá správní řízení musí být vedena tak, aby se o nich prokazatelně dověděli všichni 
    potenciální účastníci.

Aktuálními projekty jsou zejména
- stavby na I/35 (spirálová křižovatka u výjezdu na Litomyšl, tunel u ZUŠ, nadchod u bazénu, 
  dvojitá okružní křižovatka u nemocnice)
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- úpravy železniční tratě na území města (závory a světelná zabezpečovací zařízení na všech 
   železničních přejezdech a přechodech, změna trasy železnice, zrušení železničního přejezdu)
- projekty v prostoru botanické zahrady
- revitalizace vojenského areálu v ulici Žižkova
- park a hřiště za pivovarem
- rekonstrukce ulice Odbojářské
- využití a zprovoznění budov převedených z majetku kraje do majetku města
- případné další akce dosud řádně nezveřejněné
 
V prvé řadě předkládám přehled aktuálních projektů města, které jsou v realizaci nebo v 
přípravě:
Stavební úpravy B. Smetany 92, Úprava topného systému Husova 146, Modernizace kry-
tého plaveckého bazénu, Parkoviště v areálu Městského stavebního podniku, Zateplení 
ZŠ Javornického, ŠD čp. 350 – výměna výplní, Sklad hasičů Lhůta, Přechod v ulici Českých 
bratří, Park za pivovarem, I. etapa: úprava zeleně a demoliční práce, M-klub - výměna oken, 
Altán v Jungmannových sadech – zastřešení, Rekonstrukce ulice Odbojářská, Oprava oken 
a dveří ZUŠ, Muzeum českého karosářství, Stezka botanickou zahradou, regenerace zeleně,  
Kompostárna, Cyklostezka Vysoké Mýto – Hrušová, Revitalizace bývalého vojenského areálu 
v ulici Žižkova, Obnova Choceňské věže - 1. etapa, Areál Vraclavská, realizace úspor energií, 
Varovný systém města Vysoké Mýto. Příloha č. 1 této zprávy obsahuje přehled aktuálních 
investičních projektů, ve kterém jsou kromě vyčísleného dopadu uvedeny další důležité 
informace, jako je stav projektu, termín dokončení, cena stavby podle smlouvy o dílo, nebo 
podle projektové dokumentace, dotace (udělená, podaná žádost o dotaci)  a ostatní náklady. 

Ad 1) Všechny projekty byly projednávány a schvalovány v různém stupni přípravy a realizace
na jednání rady města a některé rovněž na jednání zastupitelstva města. Financování 
projektů je schvalováno zastupitelstvem města v rámci rozpočtu na příslušný rok, popřípadě 
v průběhu roku v rámci rozpočtových opatření. Nejen každý zastupitel si může na odboru 
investic vyžádat doplňující informace o projektu. Městský úřad zrevidoval databázi aktuálních 
projektů na internetových stránkách města a nově ji zveřejnil na hlavní straně internetových 
stránek v rubrice PROJEKTY - http://projekty.vysoke-myto.cz/. U jednotlivých aktuálních 
projektů jsou uvedeny odkazy na usnesení rady a zastupitelstva města, kdy byly schvalovány. 

Ad 2) Na internetových stránkách města v rubrice PROJEKTY - http://projekty.vysoke-myto.
cz/ je u jednotlivých projektů zveřejněna jejich dokumentace. Další podklady jsou každému 
občanovi k dispozici k nahlédnutí na odboru investic, popřípadě si je může nechat zkopírovat 
v informačním centru.

Ad 3) Veškerá správní řízení jsou na městském úřadě vedena v souladu se stavebním záko-
nem, který stavebnímu úřadu stanoví postup vedení řízení. Stavební úřad nemá možnost 
určovat, jakým způsobem bude žádost projednávat. Dále je v zákonu výčtem stanoveno, 
kdo je účastníkem řízení a v rámci ochrany práv jak žadatele, tak účastníka, není možné se od 
zákonné úpravy odchýlit. Vyjádření Luboše Karmína, vedoucího odboru stavebního úřadu a 
územního plánování je uvedeno v příloze č. 2.
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SOD    smlouva o dílo
PD       projektová dokumentace

VŘ     výběrové řízení
TS      technické služby

UŘ         územní řízení
SDH      Sbor dobrovolných hasičů

Vysvětlivky:

PŘEHLED AKTUÁLNÍCH PROJEKTŮ MĚSTA VYSOKÉ MÝTO
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Ing. Jaromír Andrle, vedoucí odboru investic
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Pozastavení všech aktuálních městských projektů by mělo velký dopad mimo jiné do 
rozpočtu města, dopad by přibližně představoval téměř 129 mil. Kč. V přehledu aktuálních 
projektů města je u jednotlivých projektů vyčíslen konkrétní dopad: 
Stavební úpravy B. Smetany 92 – dopad 597 418 Kč 
Úprava topného systému Husova 146 - dopad 171 804 Kč
Modernizace krytého plaveckého bazénu - dopad 30 109 354 Kč
Parkoviště v areálu Městského stavebního podniku – dopad 1 866 189 Kč 
Zateplení ZŠ Javornického, ŠD čp. 350 – výměna výplní - dopad 632 847 Kč
Sklad hasičů Lhůta - dopad 516 300 Kč
Přechod v ulici Českých bratří - dopad 48 194 Kč
Park za pivovarem, I. etapa: úprava zeleně a demoliční práce - dopad 5 808 Kč
M-klub - výměna oken - dopad 18 150 Kč
Altán v Jungmannových sadech – zastřešení - dopad 546 424 Kč
Rekonstrukce ulice Odbojářská - dopad 177 221 Kč
Oprava oken a dveří ZUŠ - dopad 271 228 Kč
Muzeum českého karosářství - dopad 56 680 309 Kč
Stezka botanickou zahradou, regenerace zeleně  - dopad 1 922 693 Kč 
Kompostárna - dopad 7 686 549 Kč 
Cyklostezka Vysoké Mýto – Hrušová  - dopad 8 344 704 Kč 
Revitalizace bývalého vojenského areálu v ulici Žižkova – dopad 161 797 Kč
Obnova Choceňské věže - 1. etapa - dopad 790 936 Kč
Areál Vraclavská, realizace úspor energií -  dopad 6 319 596 Kč
Varovný systém města Vysoké Mýto - dopad 12 129 431 Kč
Do finančního dopadu se promítnou tzv. ostatní náklady (náklady na projektovou dokumen-
taci, služby, vybavení...), sankce za neplnění smluvních závazků s dodavateli a poskytovateli 
dotací a případné škody vyplývající z nedokončení a nezkolaudování stavby. Žádnou stavbu 
nelze užívat bez kolaudačního souhlasu. V případě zastavení projektů, na které město čerpá 
dotace, musíme počítat se sankcemi spojenými s neplněním podmínek dotace, což by 
představovalo vratku dotace plus sankci a penále.   

K okružní křižovatce na R 35 se vyjádřila Kristýna Šťastná, vedoucí odboru dopravy a 
silničního hospodářství, která sdělila: „Smyslem výstavby okružní křižovatky na výjezdu z 
města Vysokého Mýta, na silnici I/35 – Husova je ulevit stávajícímu provozu na této křižovatce, 
neboť podle výsledků dopravního průzkumu a následného kapacitního posouzení prove-
deného naposled v roce 2013 se křižovatka Husova – Dráby nachází v nestabilním stavu, kde 
je na levých odbočovacích ramenech dosažen stupeň UKD E a střední doba zdržení 132 s. 
Křižovatka pracuje na hranici únosnosti. Tento stav je zapříčiněn vysokou intenzitou dopravy 
na hlavní komunikaci I/35, která je cca 19 000 vozidel za den obousměrně. Vozidla odbočující 
z vedlejší komunikace tak mají velice krátkou dobu na provedení manévru. Jen pro srovnání, 
že automobilová doprava na silnici I/35 roste, tak dle celostátního sčítání automobilové 
dopravy v ČR provedeného ŘSD ČR v roce 2010 byla intenzita dopravy na této komunikaci 
cca 15 000 vozidel za den obousměrně (RPDI; celotýdenní průměr). Pokud nebude provedena 
změna uvedené komunikační sítě, pak je zjištěno, že v roce 2025 bude střední doba zdržení 
304 s a délka fronty z ul. Českých bratří cca 356 m (nyní je střední doba zdržení 132 s a 55 m). 
Při výstavbě okružní křižovatky by však střední doba zdržení byla 13 s a fronta dlouhá 37 m.“ 
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Doporučujeme předkladateli petice, aby požadavky k připravovaným stavbám, jejichž inves-
torem není město Vysoké Mýto, směřoval přímo na tyto investory. Město Vysoké Mýto je 
o záměru informováno až v rámci řízení o umístění stavby. Případné námitky do vedených 
řízení předkládají úředníci městského úřadu v souladu se schváleným organizačním řádem.

V petici je mezi aktuálními projekty rovněž uvedeno „využití a zprovoznění budov převedených 
z majetku kraje do majetku města“. Jak známo, město uzavřelo s Pardubickým krajem smlou-
vy o bezúplatném převodu, v nichž jsou stanoveny podmínky dalšího využití nemovitostí. 
V případě porušení smluvního závazku hrozí městu minimálně smluvní pokuta uvedená 
ve smlouvě. Smlouvy s Pardubickým krajem jsou k dispozici na odboru právním a majet-
kovém. Právní zhodnocení možnosti předčasného ukončení smluvního vztahu v případě 
tzv. „okamžitého ukončení projektu“ zpracoval Libor Poláček, vedoucí odboru právního a 
majetkového viz příloha č. 3. 

Pavel Nádvorník,
tajemník 

VYJÁDŘENÍ K PROBLEMATICE VEDENÍ SPRÁVNÍCH ŘÍZENÍ

STAVEBNÍHO ÚŘADU S OHLEDEM PROJEDNÁVÁNÍ S VEŘEJNOSTÍ
Stavební úřad má zákonem daný postup vedení řízení a nemá možnost určovat, jakým 
způsobem bude žádost projednávat. Dále je výčtem stanoveno, kdo je účastníkem řízení a v 
rámci ochrany práv jak žadatele, tak účastníka, není možné se od zákonné úpravy odchýlit. 
Seznámení s projekty je možné řešit v rámci přípravy projektové dokumentace před podáním 
žádosti na stavební úřad.
Pro informaci uvádím zákonnou úpravu:
Řízení o umístění stavby:
Stavební zákon v § 85 uvádí taxativní výčet účastníků řízení a to následovně
(1) Účastníky územního řízení jsou
      a) žadatel,
      b) obec, na jejímž území má být požadovaný záměr uskutečněn.
(2) Účastníky územního řízení dále jsou
      a) vlastník pozemku nebo stavby, na kterých má být požadovaný záměr uskutečněn, není-li 
         sám žadatelem, nebo ten, kdo má jiné věcné právo k tomuto pozemku nebo stavbě
      b) osoby, jejichž vlastnické nebo jiné věcné právo k sousedním stavbám anebo sousedním 
         pozemkům nebo stavbám na nich může být územním rozhodnutím přímo dotčeno,
     c) osoby, o kterých tak stanoví zvláštní právní předpis.

Způsob projednání je uveden v § 87 stavebního zákona. Novelizované ustanovení § 87 
upravuje rozdílně od právní úpravy platné do 31. 12. 2012 projednání. V zákoně již není 
vyžadováno veřejné ústní jednání pro všechny záměry, stejně jako se nevyžaduje, aby staveb-
ník vyvěšoval vždy informaci o svém záměru a o tom, že podal žádost o vydání územního 
rozhodnutí. 
Podle § 87 odst. 1 stavebního zákona k projednání záměrů, které nejsou výslovně uvedeny  
v § 87 odst. 2,
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• nebude nařizováno veřejné ústní jednání, přístupné kromě účastníků řízení  též veřejnosti, 
  tj. každému, kdo má zájem se zúčastnit, ale pouze ústní jednání, které není určeno pro 
  veřejnost, nýbrž  pro účastníky řízení a dotčené orgány, 
• je  možné od ústního jednání upustit za splnění zákonem stanovených podmínek,
• povinnost vyvěšovat informaci o záměru již zákon žadateli (stavebníkovi) od 1. 1. 2013 
  neukládá.
Podle § 87 odst. 2 stavebního zákona stavební úřad nařídí veřejné ústní jednání  k projednání  
žádosti  u záměrů
• posuzovaných ve zjišťovacím řízení,
• nebo pro které bylo vydáno stanovisko k posouzení vlivů provedení záměru na životní 
  prostředí, 
• anebo umísťovaných v území, ve kterém nebyl vydán územní plán.
Od  veřejného ústního jednání, jehož konání se veřejnosti oznamuje veřejnou vyhláškou, 
která musí být vyvěšena nejméně 30 dnů předem, nelze upustit. Pouze u záměrů spadajících 
pod ustanovení § 87 odst. 2 stavebního zákona žadatel zajistí, aby informace o jeho záměru a 
o tom, že podal žádost o vydání územního rozhodnutí, byla bezodkladně poté, co bylo ozná-
meno zahájení územního řízení a nařízeno veřejné ústní jednání, vyvěšena na místě určeném 
stavebním úřadem v oznámení, a to do doby konání veřejného ústního jednání.
Pro úplnost je třeba upozornit na přechodná ustanovení k zákonu č. 350/2012 Sb. uvedená v 
části II zákona. Podle bodu 14 správní řízení, která nebyla pravomocně ukončena přede dnem 
nabytí účinnosti tohoto zákona, se dokončí podle dosavadních právních předpisů.  

Pro stavební řízení podle § 109 stavebního zákona je účastníkem stavebního řízení je pouze 
a) stavebník,
b) vlastník stavby, na níž má být provedena změna, není-li stavebníkem, 
c) vlastník pozemku, na kterém má být stavba prováděna, není-li stavebníkem, může-li být 
     jeho vlastnické právo k pozemku prováděním stavby přímo dotčeno,
d) vlastník stavby na pozemku, na kterém má být stavba prováděna, a ten, kdo má k tomuto 
   pozemku nebo stavbě právo odpovídající věcnému břemenu, mohou-li být jejich práva 
    prováděním stavby přímo dotčena,
e) vlastník sousedního pozemku nebo stavby na něm, může-li být jeho vlastnické právo 
    prováděním stavby přímo dotčeno,
f ) ten, kdo má k sousednímu pozemku právo odpovídající věcnému břemenu, může-li být 
    toto právo prováděním stavby přímo dotčeno,
g) osoba, o které tak stanoví zvláštní právní předpis, pokud mohou být stavebním povolením 
   dotčeny veřejné zájmy chráněné podle zvláštních právních předpisů a o těchto věcech 
    nebylo rozhodnuto v územním rozhodnutí.

Luboš Karmín,
vedoucí odboru stavebního úřadu a územního plánování
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PRÁVNÍ ZHODNOCENÍ MOŽNOSTI PŘEDČASNÉHO UKONČENÍ 

SMLUVNÍHO VZTAHU V PŘÍPADĚ TZV. „OKAMŽITÉHO UKONČENÍ 

PROJEKTU“
Okamžikem uzavření smlouvy při realizaci jakéhokoliv projektu vzniká mezi smluvními 
stranami smluvní vztah (např. smlouva o dílo). Základní zásadou pro smluvní vztahy zakotve-
nou v současné době i v občanském zákoníku je zásada Pacta sunt servanda, což v překladu 
znamená „smlouvy se mají dodržovat“. Občanský zákoník tuto zásadu deklaruje textem: „daný 
slib zavazuje a smlouvy mají být splněny“ (§ 3 odst. 2 písm. d) NOZ). Tato zásada představuje 
podstatu právního institutu smlouvy a je na ní postaven i celý systém závazkového práva 
vůbec. 
V návaznosti na tuto zásadu je předčasné ukončení smluvního vztahu samozřejmě možné 
vždy na základě shodné vůle všech smluvních stran.  Pokud však je smlouva již uzavřena, 
má každá ze smluvních stran legitimní právně podložená očekávání, kterých se těžko bude 
dobrovolně vzdávat bez odpovídajícího přiměřeného zadostiučinění.
Pokud nedojde k dohodě všech smluvních stran o předčasném ukončení smluvního vztahu, 
může smluvní vztah předčasně skončit jednostranným právním jednáním pouze v případě, 
kdy to umožňuje vzájemné smluvní ujednání nebo obecně závazný právní předpis. Zde je 
nutno rozlišit, zda k tomuto ukončení dochází na základě objektivně doložitelného zavinění 
druhé strany (např. porušení smlouvy), či tzv. z rozmaru smluvní strany, tj. bez viny druhé 
strany. Obecně lze konstatovat, že jednostranné předčasné ukončení smluvního vztahu bez 
zavinění druhé smluvní strany znamená pro ukončující smluvní stranu vždy určitou újmu. 
Jednak nenastane na začátku smluvního vztahu očekávaný výsledek, jehož realizace zpravid-
la již stála úsilí a finanční prostředky a dále může být ukončující strana povinna hradit účelně 
vynaložené náklady druhé strany, sjednané smluvní pokuty a případné další platby. Ještě 
mnohem komplikovanější a nákladnější jsou potom smluvní vztahy, v nichž figurují dotační 
finanční prostředky. Zde finanční důsledky mohou přímo odpovídat poskytnuté dotaci plus 
případné další sankce ze strany poskytovatele dotace či státu.
Závěr:
Na základě výše uvedeného lze konstatovat, že jednostranné ukončení smluvního vztahu, 
pokud je vůbec právně možné, je velmi rizikovým a zpravidla i nákladným institutem. Jeho 
použití je možno doporučit pouze v naprosto výjimečných bezprecedentních situacích, 
které nebylo možno předvídat a které nelze řešit jiným způsobem. Může jít např. o nenadálé 
události typu rozsáhlé živelné pohromy, které zásadním způsobem změní priority min. jedné 
ze smluvních stran.

Libor Poláček,
vedoucí odboru právního a majetkového

Dotazy pro starostu Miloslava Souška zasílejte na  e-mail  ptejtesestarosty@vysoke-myto.cz,
nebo je v obálce označené v levém horním rohu názvem této rubriky předejte v podatelně 
na MěÚ ve Vysokém Mýtě.
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Vitrinka

Rozhovor měsíce

3. NA SCÉNU PŘICHÁZEJÍ AUTOBUSY
První autobus ve Vysokém Mýtě byl vyroben na začátku roku 1928 na podvozku Škoda 125 
s kapacitou 14 míst. Zákazníkem byl Ladislav Müller, autodopravce z Chroustovic. V roce 
1928 vzniklo ve Vysokém Mýtě šest autobusů. Podle pamětníků vznikaly první autobusy 
podle výkresů 1:1, které kreslil sám Josef Sodomka. První autobusy měly dřevěnou kostru, 
na kterou se natahovala umělá koženka, tzv. „Fabrikoid“, ta byla dále lakována. Na přelomu 
dvacátých a třicátých let se začaly vyrábět autobusy „celoplechované“, tedy dřevěná kon-
strukce potažená ocelovým plechem. Na konci třicátých let vznikají ve Vysokém Mýtě první 
karoserie celokovové s kostrou z uzavřených ocelových profilů firmy Jäckel. 
V letech 1928 - 1930 bylo vyrobeno celkem 15 autobusů pro soukromé autobusové doprav-
ce, převážně z okolí Vysokého Mýta. Pro stavbu autobusových karoserií se používaly nejvíce 
podvozky Škoda 125 a 505 a Praga MN a AN. V polovině roku 1928 začal Walter dodávat 
podvozky lehkého užitkového automobilu Walter typ PN a v roce 1931 přišla Škoda s 
typem 206. Poslední dva jmenované typy byly velmi úspěšné a většina malých autobusů v 
Československu měla tehdy tyto podvozky.
Josef Sodomka si ihned na počátku výroby automobilových karoserií uvědomil potenciál 
výroby autobusových karoserií a také finanční stabilitu jakou dávají státní zakázky na výro-
bu autobusů. Autobusovou dopravu 
v meziválečném období zajišťovalo 
jednak státní Ministerstvo pošt a tele-
grafů, které bylo v roce 1932 včleněno 
do autobusových linek Ministerstva 
železnic, a také v hojném počtu sou-
kromé firmy. 
Podívejme se nyní na státní auto-
busovou dopravu v Československu, 
kterou zajišťovalo Ministerstvo pošt 
a telegrafů prostřednictvím Správy 
poštovní automobilové dopravy 
(SPAD). Od roku 1919 vznikaly po 
celém území Československé repub-
liky státní autobusové linky. Pro tyto 
linky bylo v letech 1919 - 1925 zakou-

Na tomto místě čtenáři obvykle naleznou Rozhovor měsíce. V květnovém čísle 
Vysokomýtského zpravodaje byl záměr pokračovat v cyklu rozhovorů s radními našeho 
města. Oslovili jsme radní Jiřinu Šafrovou a položili několik otázek týkajících se dění v 
našem městě. Paní radní se rozhodla na otázky neodpovědět a rozhovor nahradit tzn. "vol-
ným vyjádřením", které pro vás zveřejňujeme na straně 31 v rubrice Příspěvky členů rady a 
zastupitelstva města.
Děkujeme za pochopení.                 Redakce

První autobus vyrobený ve Vysokém Mýtě byl na
podvozku Škoda 125 a byl určen pro Ladislava

Müllera z Chroustovic.
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peno celkem 217 autobusů. Podvozky autobusů byly standardní, jako u nákladních vozidel, 
tedy s vysokým rámem, a používaly se dva typy – Praga N a Laurin & Klement MS. Do roku 
1920 byly ze 110 zakoupených autobusů karoserie rozděleny takto: Petera Vrchlabí 53 
kusů, Brožík Plzeň 35 kusů a Klubal Praha 22 kusů. Tyto nemoderní, často archaicky vypa-
dající autobusy byly od roku 1927 nahrazovány autobusy novými, které již byly stavěny 
na podvozcích s nízkým rámem. V letech 1927 - 1932 bylo pro SPAD nakoupeno celkem 
325 autobusů od domácích značek – Praga, Škoda, Walter i Tatra. Ještě pestřejší byl počet 
firem, které se podílely na karosování: • ASAP (Škoda), Mladá Boleslav • Moravskoslezská 
vagónka, Studénka • Josef Walter, Praha • Závody Tatra, Kopřivnice • Továrna na vozy, Kolín 
• Wichterle a Kovářík, Prostějov • Motor Company, Praha • Václav Brožík, Plzeň • Josef Kolář, 
České Budějovice • J. Fiedler, České Budějovice • Chromý, České Budějovice • Jan J. Bárnet, 
Lukavice u Žamberka • František Chvojka, Hrdlořezy • Nová karosárna O. Uhlík, Praha
- Strašnice • František Dezort, Plzeň • Ig. Th. Petera, Vrchlabí • Josef Satrapa, Roudnice nad 
Labem • Čmelík a Máša, Praha – Michle • Karel Leitner, Plzeň • Pelikánovy karoserie, Praha • 
T. Lepil a synové, Rousínov • Kočí a Štefl, Michle • Josef Sodomka, Vysoké Mýto.
Možná trochu nudný výčet všech karosářských firem dává představu o šíři karosářského 
řemesla na přelomu dvacátých a třicátých let v Československu. Objektivně musíme 
přiznat, že místo karosárny Sodomka na úplném konci seznamu je zcela oprávněné, pro-
tože vysokomýtská karosárna dodala SPAD pouze jednu autobusovou karoserii a to na 
podvozku Walter PN v roce 1930. Vzhledem k nezdravé konkurenci mezi dvěma státními 
firmami - SPAD a autobusů ČSD - bylo v roce 1931 rozhodnuto o převzetí autobusů SPAD 
Ministerstvem železnic.
Ministerstvo železnic (ČSD) od roku 1927 provozovalo kromě železniční i autobusovou 
dopravu a bylo tedy největším dopravcem v Československu. Do konce roku 1931 zakoupi-
ly ČSD celkem 195 autobusů a pro Sodomku, v branži autobusů „začátečníka“, bylo v roce 
zadáno karosování dvou autobusů na podvozku Škoda 206. O rok později se již Sodomka 
posunuje v pomyslném žebříčku karosáren vzhůru. Dráhy nechávají v roce 1932 karosovat 
121 autobusů a výsledné pořadí firem realizujících zakázku je:
  1. Závody Tatra, Kopřivnice                 19 autobusů na podvozcích T 24,24/58 a 27
  2. T. Lepil a synové, Rousínov                12 autobusů na podvozku Škoda 306
  3. Nová karosárna O. Uhlík, Praha - Strašnice   10 autobusů na podvozcích Škoda 306
                                                                                    a Fross Büsing III FBN

Otevřený lázeňský autokar na podvozku
Škoda 125 byl vyroben také v roce 1928.

Autobus Praga AN z roku 1930.
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  4. Wichterle a Kovářík, Prostějov                10 autobusů na podvozku Škoda 306
  5. ČKD Praga                  6 autobusů na podvozku Praga TN
  6. J. Sodomka, Vysoké Mýto                 6 autobusů na podvozku Škoda 306

  7. J. Hájek, Mladá Boleslav                 5 autobusů na podvozku Škoda 306
  8. R. Hartman, Jaroměř                 5 autobusů na podvozku Tatra 27
  9. Továrna na vozy, Kolín                 5 autobusů na podvozku Walter PN
10. F. Ministr, Lipník nad Bečvou                5 autobusů na podvozku Walter PN
11. J. K. Sedláček, Jihlava                 5 autobusů na podvozku Walter PN
12. ASAP (Škoda), Mladá Boleslav                4 autobusy na podvozku Škoda 505
13. František Dezort, Plzeň                 4 autobusy na podvozku Škoda 306
14. Karel Leitner, Plzeň                 3 autobusy na podvozku Škoda 306
15. Jan J. Bárnet, Lukavice u Žamberka                3 autobusy na podvozku Škoda 306
16. J. Weigl, Přerov                  3 autobusy na podvozku Walter PN
Po dvou autobusech karosovali: Kolář České Budějovice, Jančík Vřesovice, Holík Praha, 
Viktorín Praha a Satrapa Roudnice.
Po jednom potom: Holický Holice, Hendrych Dobruška, Synek Chlumec nad Cidlinou, 
Chvojka Praha, Škarbuška Brno a Metyš Litomyšl.

Celkem se tedy podělilo o zakázku 27 firem, vyrábějících autobusové karoserie, tedy ještě 
více než u SPADu. V každém případě byl tento počet karosářských firem rekordní a v násled-
ném roce, kdy naplno udeřila hospodářská krize, jich řada zanikla. Karosárna Sodomka 
odvedla zřejmě velmi dobrou řemeslnou práci, protože v letech (1933 - 1936), kdy ČSD 
objednávaly pouze necelou třetinu objemu roku 1932, vysokomýtská firma zvyšovala podíl 
na celkovém počtu karosovaných autobusů.
Pokud tedy vezmeme počátek výroby autobusových karoserií u firmy Sodomka z obecného 
hlediska, za pouhých pět let od výroby prvního autobusu byla vysokomýtská karosárna 
renomovanou a uznávanou firmou v oboru výroby autobusových karoserií, což se potvrdí 
i v následném období.

Jan Černý ml.

Jediný autobus vyrobený pro SPAD v roce 1930 
na podvozku Walter PN.

V roce 1931 byl vyroben autobus na americkém 
podvozku Graham pro soukromého dopravce 

do Vsetína.
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Rozhovor

Bývalý zastupitel Vysokého Mýta Augustin Karel Andrle Sylor je nyní 
poslancem Hnutí Úsvit za Pardubický kraj. V listopadu loňského roku 
se  stal místopředsedou školského výboru a je zároveň členem dalších 
několika podvýborů. Pan poslanec přijal naše pozvání k rozhovoru.

Pane poslanče, jakou oblast vnímáte ve Vysokém Mýtě  jako 

nejvíce problémovou? 

Za vůbec nejhorší považuji dopravní situaci a nechci se smířit s 
tím, že kamiony dotváří ráz našeho krásného města. Já jsem si už v 
minulém roce vyžádal od policie statistiky nehodovosti a ty vskut-
ku nedopadají dobře. Za poslední čtyři roky se zde stalo v průměru 

20 dopravních nehod ročně. Je tu celá řada rizikových křižovatek a přechodů, kde zhasínají 
zbytečně životy. Silnice I/35 byla vyhodnocena jako vůbec nejrizikovější v okrese.
 
Vyvíjíte tedy nějaké úsilí pro vylepšení stávající situace?

I přesto, že moje možnosti coby zákonodárce jsou omezené, snažím se k této problematice 
přistupovat aktivně. Před koncem roku jsem podal pozměňovací návrh při projednávání 
státního rozpočtu, kde jsem požadoval alokovat 50 milionů pro Vysoké Mýto na okamžité 
řešení dopravní situace. Návrh sice, stejně jako všechny ostatní pozměňovací návrhy jed-
notlivých poslanců, neprošel, nicméně jsem se nevzdal. Na začátku nového roku jsem se 
účastnil schůzky s ministrem financí Janem Fischerem a společně  jsme našli způsob, který 
by pomohl dopravu ve Vysokém Mýtě řešit dříve, než bude stát R35, tedy zhruba v roce 2025.
 
Znamená to, že se věci začínají posouvat vpřed? 

Ano, věci se daly do pohybu. Teď je už však věc tak daleko,  že ředitel pardubické ŘSD zadal 
vypracovat studii společnosti Mostní a dopravní stavby, která řeší dopravu v Mýtě, resp. sil-
nici I/35 komplexně. Do dvou měsíců bude probíhat monitoring dopravy na 26 místech a z 
toho vzejdou závěry a návrhy řešení kruhových objezdů, podjezdů a přejezdů. Vše nakonec 
půjde do připomínkového řízení s městem, krajem a státem. V roce 2015 budou připraveny 
veškeré dokumentace a v roce 2016 může být stavba hotova. Rychleji to skoro ani nejde.   
 
Zmínil jste oblast dopravy jako stěžejní problém. Co ostatní?

Jsem také místopředsedou školského výboru Sněmovny, tak vidím věci také z tohoto úhlu. 
Pardubickému kraji hrozilo a stále v podstatě hrozí slučování škol, kvůli nízkému počtu 
žáků. Na začátku března jsem svolal ředitele dotčených škol, vedení kraje a za přítomnosti 
ministra Chládka jsme vzniklý problém řešili na úrovni podvýboru pro regionální školství. 
Ředitelé dostali jasný signál, že o svoje školy musí bojovat, ale i tak jsem měl pocit, že z 
jednání odcházeli všichni usměvavější a i pan ministr přislíbil přijet do kraje.      
 
Na území našeho kraje máte ale i jiné aktivity...

Na nevytíženost si rozhodně nestěžuji. Zařizuji opravu kulturní památky kostela svatých 
Petra a Pavla ve Slatině. Jakožto místopředseda školského výboru jsem nedávno nabídl 
pomoc ředitelce z diagnostického ústavu v Králíkách, kde v březnu pobodali vychovatele. 
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Na vašem webu augustinandrle.cz jsem si přečetla, že máte v úmyslu  se aktivně  

podílet na semináři k poctě Elišky Přemyslovny. Myslíte, že je to v současné době 

„aktuální téma“ pro širokou veřejnost?

Podívejte se kolem sebe, vlastenectví je prázdný pojem. Komunismus jej potlačoval a 
divoký kapitalismus z 90. let, kdy se prodávaly české firmy do zahraničí jak na běžícím 
pásu, také vlastenectví neposílil. Lidé vytahují státní vlajky, jen když je hokej. Královna 
Eliška Přemyslovna byla historicky významnou českou královnou, velkou patriotkou, která 
by si blahořečení zasloužila. Tento proces trval dřív i staletí, dnes to jde trochu rychleji, ale 
i tak je potřeba to poposunout a dostat Elišku Přemyslovnu a její význam do povědomí 
společnosti, tak jako třeba Karla IV. nebo Přemysla II. Otakara.  Proto pořádám v červnu ve 
Sněmovně seminář o královně Elišce a bude to mít takový význam, že nad tím přijal záštitu 
předseda Poslanecké sněmovny Jan Hamáček a ministr kultury Daniel Herman. Pozváni 
jsou nejvyšší představitelé církve i státu. Při této příležitosti vydáme i sborník a já doufám, 
že jméno Elišky zarezonuje. 
 
Jste poslancem za Hnutí Úsvit přímé demokracie. Jak se mu daří ve Sněmovně?

Mrzí mě, že zákon o referendu, tak jak jej naši legislativci připravili, neprošel, ale jsme 
otevřeni dalším úpravám a návrhům ostatních stran. Jinak se zabýváme zákony, které lidé 
akutně potřebují, jako zákon o lichvě, exekutorech, sestěhovávání sociálně vyloučených 
atp. Tyto epidemie společnosti je potřeba řešit rychle, už takhle po jejich řádění zůstalo 
tolik smutných osudů a rozvrácených rodin.
 
Děkuji za rozhovor. 

Rozhovor vedla Dagmar Sabolčiková.

Foto: A. Felgr
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Zajímavé expozice Pardubického kraje

AFRICKÉ MUZEUM DR. EMILA HOLUBA V HOLICÍCH
Holubova 768, 534 01 Holice 
Otevřeno v dubnu, září a říjnu od 9.00 do 12.00 a od 13.00 do 16.00 hodin. 
V letních měsících květnu až srpnu otevřeno od 9.00 do 12.00 a od 13.00 do 17.00 hodin.
www.holubovomuzeum.cz

Uplynulý rok 2013 byl pro výstavnictví v Pardubickém kraji skvělým obdobím, ve kterém 
se podařilo zrekonstruovat expozice v Chrudimi a České Třebové. Ovšem lavina postup-
ných změn byla rozpoutána již v roce 2012. Tehdy otevřelo své brány veřejnosti po dlouhé 
rekonstrukci Africké muzeum Dr. Emila Holuba v Holicích, do jehož expozice bychom vás 
nyní rádi pozvali.
Žhavé slunce a rozmanitá příroda afrického kontinentu jsou prostřednictvím holického 
muzea opravdu dostupné každému. Holubovo rodné město se o prezentování odkazu i 
sbírky cestovatele staralo dlouhá léta a návštěva tehdejšího Památníku Dr. Holuba se stáva-
la běžnou součástí prázdninových aktivit. Jistě si vzpomínáte na cestu kolem kamenného 
pomníku tohoto slavného Čecha, který byl prvním znamením, že se nedaleko nachází 
muzeum plné dobrodružství. Pokud si známou cestu nenecháte ujít ani tentokrát, budete 
překvapeni a okouzleni jeho novou atmosférou. 
Přestavba financovaná z evropských fondů dovolila muzejníkům v Holicích vybudovat 
interaktivní expozici, která je zaměřená především na dětského návštěvníka. Na dotyko-
vých obrazovkách vyzkouší svoji pozornost i znalosti a v zahradě či v herně mohou strávit 
klidně celý den. Odpočinek mezi aktivitami se nabízí uprostřed dvou rozsáhlých aranžmá 
s africkou vesnicí a lvem při lovu. Zde se budete moci posadit a vychutnat si širokou škálu 
zvuků, páření či šumění vody, kterou vytváří umělecky ztvárněné Viktoriiny vodopády z 
ruky autora nové expozice architekta Davida Vávry. Emil Holub byl totiž prvním člověkem 
na světě, který zakreslil tvar vodopádů a jejich přesnou zeměpisnou polohu do mapy. 
Vlastní expozice je tvořena instalacemi, které ilustrují důležité životní mezníky Emila 
Holuba. Zaměřuje se především na jeho první a druhou africkou cestu, další neuskuteč-
něné cestovatelské plány i jeho rodinné zázemí. Prezentace osobnosti cestovatele a jeho 
mimořádného života je zhuštěna také do poutavého a výtvarně velmi povedeného krátké-
ho životopisného filmu, navíc vedle toho zakotvena v širším historickém pohledu na jeho 
předchůdce či následovníky. V expozici tedy nechybí zmínky o Zikmundovi s Hanzelkou a 
pohled na nedávno uskutečněnou cestovatelskou výpravu do Afriky v kabině automobilu 
Trabant. 

Ovšem největší kvalitou nové holické 
expozice je samotné prostředí a atmo-
sféra, kterou vyzařuje. Informace jsou 
divákům podávány moderně a zároveň 
tradičně. Výstavní části jsou prodchnu-
ty úctou k osobnosti Emila Holuba, ale 
přesto je to podívaná podávaná uvol-
něně a s humorem.

Hana Lamatová,
Regionální muzeum ve Vysokém MýtěPohled do expozice Afrického muzea Dr. Emila Holuba.
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Dvořákův festival 

Sportovní den

POZVÁNKA NA 4. SPORTOVNÍ DEN A NA DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 

MODERNIZOVANÉHO KRYTÉHO PLAVECKÉHO BAZÉNU  
Město Vysoké Mýto a  Mikádo – středisko volného času pořádají 30. května ve spolupráci 
se společností Iveco Czech Republic, a. s. na náměstí Přemysla Otakara II. 4. SPORTOVNÍ 

DEN. Již tradičně se zde představí vysokomýtské sportovní oddíly. Mikádo – středisko 
volného času připravilo pro děti a mládež interaktivní program – herní sety, horolezeckou 
stěnu, jumping a nintendo. U stánku Iveco Czech Republic, a. s. si děti kromě zábavy mohou 
prohlédnout vystavený autobus.

Město Vysoké Mýto a Technické služby Vysoké Mýto zvou na Den otevřených dveří  v 

modernizovaném krytém bazénu, který se uskuteční 30. května od 12.30 do 21.00. Dnu 
otevřených dveří bude předcházet slavnostní otevření nově zrekonstruovaných prostor 

bazénu v 8.30 hodin. Od 12.30 do 21.00 bude mimořádně pro veřejnost, která si bude chtít 
zaplavat v bazénu, vstup na 1 hodinu ZDARMA. 
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

A RADY MĚSTA
Úplná znění usnesení ZM 04/14 a RM č. 
10/14 – 12/14 jsou zveřejněna na inter-
netových stránkách města. Předkládáme 
vám z nich následující výtah:

26. března zastupitelstvo města:

• přijalo účelovou dotaci (státní finanční 
podporu) z Programu regenerace 
městských památkových rezervací a 
městských památkových zón na rok 2014 
na podporu obnovy kulturních památek 
ve Vysokém Mýtě ve výši 940 000 Kč;
• schválilo rozdělení finančních prostředků 
státní finanční podpory z programu 
regenerace městských památkových rezer-
vací a městských památkových zón pro rok 
2014, a to takto: 640 000 Kč na opravu 
městské věže Karasky a 300 000 Kč na opravu 
vitráže chrámu sv. Vavřince vlastníkovi stavby;
• schválilo finanční příspěvek města ve 
výši 60 000 Kč na opravu vitráží v chrámu 
sv. Vavřince v rámci Programu regenerace 
městských památkových rezervací a 
městských památkových zón vlastníkovi 
stavby;
• schválilo přidělení finančních prostředků 
z dotace města Vysokého Mýta na pod-
poru sociálních služeb, zdravotnictví a 
rodiny na rok 2014 pro Bereniku, o. p. s. 
Vysoké Mýto na provoz Denního centra 
Berenika Vysoké Mýto ve výši 180 000 Kč;
• schválilo poskytnutí mimořádného 
členského příspěvku mikroregionu 
Vysokomýtsko na zpracování projektové 
dokumentace na odkanalizování a čištění 
odpadních vod z místních částí města 
Vysokého Mýta ve výši 342 900 Kč;
• schválilo rozdělení finančních prostředků 
Dotace města Vysokého Mýta na sport 
na rok 2014 ve výši nad 50 000 Kč, dle 
pozměněného návrhu členů rady města.  

26. března rada města:

• schválila návrh zadávací dokumentace 
včetně příloh na veřejnou zakázku malého 
rozsahu na stavební práce pro výběr zho-
tovitele na akci Výměna oken v M-klubu;
• schválila uzavření smlouvy o dílo se 
společností SAPA-LPJ spol. s r. o. jako 
zhotovitelem akce Kompostárna Vysoké 
Mýto – stavební část za nabídkovou cenu, 
která činí s  DPH 10 064 805 Kč;
• schválila návrh zadávací dokumen-
tace, včetně příloh, na veřejnou zakázku 
malého rozsahu na stavební práce pro 
výběr zhotovitele na akci Přechod v ulici 
Českých bratří ve Vysokém Mýtě;
 • schválila poskytnutí dotace města 
Vysokého Mýta ve výši 3 000 Kč regionu 
Orlicko – Třebovsko, na akci CYKLO 
GLACENSIS 2014;
• schválila poskytnutí dotace města 
Vysokého Mýta ve výši 8 000 Kč 
Společnosti při DKV Česká Třebová, na 
akci Mikulášský vlak.
 
2. dubna rada města:

• schválila podání žádosti o dotaci ze SFŽP 
a případnou realizaci projektu Stezka 
botanickou zahradou – Vysoké Mýto a 
zároveň schvaluje přibližnou finanční 
spoluúčast města na projektu ve výši
650 000 Kč;
• schválila návrh zadávací dokumentace 
na veřejnou zakázku na stavební práce na 
akci Stezka botanickou zahradou;
 • schválila úpravu tvaru zastřešení altánu v 
Jungmannových sadech na osmiúhelník, 
zastřešení bude provedeno z čirého 
kaleného dvojskla bez barevných polepů.
 
9. dubna rada města:

• schválila poskytnutí dotace města 
Vysokého Mýta společnosti MAGNUSFILM 
s. r. o. ve výši 15 000 Kč na projekt natáčení 
snímku s názvem Stopy osudu /života/;

Informace z Městského úřadu
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• schválila podání žádosti o dotaci ze 
SFŽP a případnou realizaci projektu 
Vysoké Mýto – dovybavení sběrného 
dvora ul. Průmyslová a zároveň schvaluje 
přibližnou finanční spoluúčast města na 
projektu ve výši 150 000 Kč;
• schválila užívání veřejného prostrans-
tví za účelem pořádání akce - 4. ročníku 
mezinárodní soutěže pro učně ŘEMESLO/
SKILL 2014 na části náměstí Přemysla 
Otakara II. ve Vysokém Mýtě ve dnech 
22. - 28. září;
• souhlasila s pořádáním akce Setkání 
vozů Škoda 110R Coupé ve Vysokém Mýtě 
na náměstí Přemysla Otakara II. dne 23. 8. 
od 11 do 16 hodin;
• schválila návrh zadávací dokumen-
tace včetně příloh na veřejnou zakázku 
malého rozsahu na stavební práce pro 
výběr zhotovitele na akci Oprava oken a 
dveří ZUŠ Vysoké Mýto;
• schválila uzavření smlouvy o dílo se 
společností VTZ s. r. o. jako zhotovitelem 
akce Úpravy topného systému č. p. 146, 
za nabídkovou cenu, která činí 207 882 Kč 
s DPH;
• schválila uzavření smlouvy o dílo s fir-
mou František Ruprecht jako zhotovi-
telem akce Obnova Choceňské věže – I. 
etapa, za nabídkovou cenu, která bez DPH 
činí 132 463 Kč;
• schválila uzavření smlouvy o dílo s fir-
mou Miloš Kudrnovský jako zhotovitelem 
geodetických a projekčních prací na akci 
Obnova Choceňské věže – I. etapa, za 
nabídkovou cenu, která činí 128 260 Kč s 
DPH;
• schválila objednávku realizace kamerové-
ho a ozvučovacího systému pro krytý 
plavecký bazén Vysoké Mýto.

Markéta Nádvorníková,
 oddělení kanceláře tajemníka

POZVÁNKA NA

VZPOMÍNKOVÉ

SETKÁNÍ
Město Vysoké Mýto zve 
na vzpomínkové setkání 
k uctění památky obětí 
II. světové války v pondělí 5. května 

v 15.00 u pamětní desky na budově  
Městského úřadu ve Vysokém Mýtě, 
Jiráskova 179 (bývalý hotel  Optimal). 
V kulturním programu vystoupí žáci ZŠ 
Jiráskova.

PŘIJÍMACÍ ŘÍZENÍ

DO MATEŘSKÝCH ŠKOL

VE VYSOKÉM MÝTĚ

NA ŠKOLNÍ ROK 2014/2015
Ředitelky mateřských škol ve Vysokém 
Mýtě stanovily, po dohodě se zřizovatelem 
a v souladu s § 34 odst. 2 zákona č. 
561/2004 Sb., o předškolním, základním, 
středním, vyšším a jiném vzdělávání 
(školský zákon) v platném znění, termíny 

pro podávání žádostí o přijetí dětí k 

předškolnímu vzdělávání pro školní 

rok 2014/2015 takto:

MŠ Pod Smrkem, Vysoké Mýto

12. 5. a 13. 5.   11.00 - 16.00 hodin

MŠ Lidická, Vysoké Mýto

12. 5. a 13. 5.    8.00 - 10.00 hodin
14. 5.                 8.00 - 15.30 hodin

MŠ Slunečná, Vysoké Mýto

12. 5.                 8.00 - 15.00 hodin
13. 5. a 14. 5.   13.00 - 16.00 hodin

MŠ Kamarádi, Vysoké Mýto

12. 5.                 9.00 - 11.00
                           a 14.00 - 15.00 hodin
13. 5. a 14. 5.    9.00 - 11.00 hodin
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DOČKÁME SE R 35?

Průtah silnice I/35 dělí Vysoké Mýto na dvě části. Překonat tuto bariéru a navštívit známé, 
jít do práce, do školy, nebo za kulturou „za pětatřicítku“ je stále větším problémem. Jestli 
vůbec a kdy se dočkáme fungujícího obchvatu v podobě rychlostní silnice R 35, se minulý 
měsíc řešilo na jednáních v Pardubicích a ve Vysokém Mýtě. 
K rychlostní silnici R 35 bude na území PK patřit i 13 přivaděčů, investorem těchto 
dopravních staveb bude Pardubický kraj. Plánování jejich tras bylo tématem jednání 
náměstka hejtmana Pardubického kraje Jaromíra Duška se starosty dotčených obcí a měst, 
za účasti ředitele pardubické pobočky Ředitelství silnic a dálnic Bohumila Vebra a ředitele 
Správy a údržby silnic PK Miroslava Němce. Na tomto jednání, konaném v Pardubicích
8. 4., naše město vyjádřilo nesouhlas s plánovanou trasou přivaděče Vysoké Mýto – 
Žamberk. Tento přivaděč je krajem navržen do prostoru mezi Lipovou a Bučkovým kopcem 
a před obalovnou se napojuje na stávající silnici II/357. Vzhledem k tomu, že ŘSD odhaduje 
počet projíždějících aut po dokončení R 35 na této silnici na 6 000 za den, došlo by k 
ohrožení možného rozvoje města v této lokalitě. Přivaděč by procházel napříč plochou 
plánovanou pro bydlení. Proto požadujeme přemístění trasy přivaděče za Bučkův kopec. 
Náměstek hejtmana Jaromír Dušek přislíbil trasu znovu prověřit. 
Problémy výstavby R 35 kolem Vysokého Mýta a možné úpravy stávajícího průtahu I/35 
městem. To byla hlavní témata diskuse ředitele pardubické pobočky ŘSD Bohumila Vebra 
s občany Vysokého Mýta, která se uskutečnila 10. dubna v informačním centru R 35 ve 
Vysokém Mýtě. 
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Největší problémy při přípravě a realizaci rychlostní komunikace jsou s výkupem pozemků. 
Situaci zkomplikovalo Ministerstvo dopravy, které loni snížilo částku nabízenou majitelům 
na maximálně 30 Kč za 1m². Jednání o výkupu jsou tím mnohde zablokována a jediným 
v současné době možným způsobem řešení je vyvlastnění zmíněných pozemků. O 
nápravu situace se však snaží ŘSD, je zde i iniciativa skupiny poslanců Pardubického a 
Královéhradeckého kraje, vše se tedy snad co nejrychleji napraví a bude se stavět. 
Technicky je možno R 35 postavit a zprovoznit z Opatovic až do Ostrova v roce 2018, ve 
stejném roce může začít výstavba dalších úseků – tedy i kolem Vysokého Mýta - až do 
Mohelnice. Problém je s trasou v okolí Litomyšle, ale stavbu obchvatu našeho města neov-
livní. Pokud tedy nenastanou žádné komplikace, mohli bychom se po R 35 kolem Mýta 
svézt v roce 2021. 
Veškerá doprava tak ještě sedm let (může to však reálně být i více) bude proudit přes město. 
Proto ŘSD – i na naléhání města – objednalo studii, která bude řešit stávající křižovatky 
silnice I/35 (spravuje ji ŘSD) ve městě se silnicemi 2. a 3. třídy (spravuje je kraj) a místními 
komunikacemi. 
Výsledkem této studie by měly být návrhy stavebních úprav jednotlivých křižovatek 
(kruhový objezd, semafory, podjezd, podchod) směřující ke zvýšení bezpečnosti a také 
průjezdnosti s preferencí místní dopravy, aby se zkrátka pětatřicítka dala bezpečně přejet 
nejen na jediné křižovatce řízené semafory, ale alespoň na čtyřech. 
Doufejme, že plánovanou stavbu R 35 se podaří, i s přispěním Vysokého Mýta, maximálně 
urychlit. A než se podaří postavit, bude stávající průtah městem upraven s cílem zvýšit 
bezpečnost jeho obyvatel. 

František Jiraský,
místostarosta města 

VE MĚSTĚ JSOU INSTALOVÁNY HLÁSIČE NOVÉHO VAROVNÉHO 

SYSTÉMU 
Po městě a v jeho místních částech jsou v současné době instalovány hlásiče varovného a 
vyrozumívacího systému a lokálního výstražného systému. Od jejich uvedení do provozu 
si město slibuje zlepšení systému povodňové služby a preventivní protipovodňové ochra-

ny ve městě. Společnost EMPEMON s. r. o., 
která zakázku získala na základě výběrového 
řízení, nainstaluje po městě do konce května 
204 hlásičů včetně 816 reproduktorů. Město 
obdrželo na projekt Varovný systém města 

Vysoké Mýto dotaci z Operačního programu 
Životní prostředí, výzva č. 27 prostřednictvím 
Státního fondu životní prostředí ve výši 90 % 
celkových nákladů. Původně předpokládané 
celkové náklady uvedené v žádosti o dotaci 
se podařilo výběrovým řízením snížit na  6 
233 331 Kč včetně DPH.

Foto: A. Felgr
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(NOVÝ) OBČANSKÝ ZÁKONÍK - DROBNÝ EXKURS 

DO ÚPRAVY VĚCÍ A JEJICH PŘEVODŮ
Jak již nejen čtenáři této rubriky jistě zaznamenali, od letošního 
roku vstoupil v účinnost tzv. nový občanský zákoník. Vzhledem 
ke skutečnosti, že tento zákon je v účinnosti již 3,5 měsíce, v 
dalším textu už jej nebudu nazývat novým, ale pouze občanským 
zákoníkem.
Z pohledu odboru, jehož náplní je zejména řádné hospodaření s 
majetkem města, je možno konstatovat, že do této oblasti zasáhl 
občanský zákoník významně. Jelikož občanský zákoník je předpisem 

s obrovským rozsahem, zmíním se zde o jen několika málo zajímavých institutech týkajících 
se nemovitých věcí a smluv o jejich převodu. Jedná se především o nové definice věcí i 
jejich samotné rozdělení na další kategorie. Věci mohou být hmotné a nehmotné. Kdo měl 
představu, že věcí je vždy něco, na co si lze sáhnout, může se s touto představou rozloučit. 
Za věci jsou totiž považována i práva a jiné věci bez hmotné podstaty. Ani živé zvíře, jako 
smysly nadaný živý tvor, již není věcí a ustanovení o věcech se na něj použijí jen v rozsahu, 
ve kterém to neodporuje jeho povaze. Ještě zásadnějších je potom vyjmutí obecných 
staveb z kategorie nemovitých věcí s tím, že nově je možno na pozemku zřídit právo stav-

by a stavba vzniklá v souladu s tímto právem se stane součástí tohoto práva stavby. Pokud 
však na pozemku bude postavena trvalá stavba bez zřízení tohoto práva stavby, stane 
se stavba součástí pozemku, tedy vlastnictvím vlastníka pozemku, i když stavbu postavil
někdo jiný. S věcmi nemovitými souvisí i některé novinky, které smluvní strany mohou 
sjednat při převodu těchto věcí. Jde např. o možnost sjednat v kupní smlouvě výhradu 

vlastnického práva, což neznamená nic jiného, než že si prodávající ve smlouvě vyhradil, 
že kupující se stane vlastníkem až úplným zaplacením kupní ceny. Tato výhrada výrazně 
chrání prodávajícího tak, aby opravdu obdržel sjednanou kupní cenu. Dalším možným 
ujednáním je výhrada zpětné koupě. Ta znamená, že kupující je na požádání prodáva-
jícího povinen převést věc za úplatu zpět do vlastnictví prodávajícího. Lhůta k této žádosti 
je záležitostí dohody smluvních stran, pokud není sjednána, je to 10 let. Obdobná, ale 
opačná je výhrada zpětného prodeje, kdy naopak kupující může žádat prodávajícího, aby 
si věc koupil zpět. Opravdu zajímavé, a pro prodávajícího adrenalinové, je možné ujednání 
o koupi na zkoušku, kdy kupující má možnost ve sjednané zkušební době, a není-li sjed-
nána ve lhůtě jednoho roku (u věcí nemovitých) koupenou věc buď tzv. schválit a ponechat 
si ji, nebo ji odmítnout a vrátit prodávajícímu. I kupující, ale  může zažít napínavé chvíle, a 
to když si sjedná s prodávajícím výhradu lepšího kupce, což značí, že prodávající může 
ve stejné lhůtě, jako u koupě na zkoušku, dát přednost lepšímu kupci. Zákon dál stanoví, 
že o tom, zda je nový kupec lepší, rozhoduje prodávající, přičemž ani vyšší nabízená cena 
nemusí znamenat přednost. Při převodu nemovitostí je samozřejmě možno dohodnout i 
jiné výhrady a podmínky než uvedené, neboť dle jedné ze základních zásad občanského 
zákoníku si osoby mohou ujednat vzájemná práva a povinnosti odchylně od zákona.
Oblast úpravy věcí a jejich převodů je obsáhlá, takže berte těch několik právních ustanovení 
jako určitou ochutnávku občanského zákoníku a pokud vás zaujal, čtěte a přemýšlejte, a zase 
čtěte a přemýšlejte, neboť vězte, že znalosti a zdravý rozum jsou důležité, a to nejen v právu.

 Libor Poláček, 
vedoucí odboru právního a majetkového
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VÍCELETÉ PLÁNOVÁNÍ ROZVOJE NAŠEHO MĚSTA
Úkolem vedení města a městského úřadu je pečovat o uspokojování některých potřeb oby-
vatel města. Jedná se zejména o zajištění bezpečnosti, podmínek pro vzdělávání, možnosti 
trávení volného času, zajištění sociálních služeb, péči o veřejné prostory a o další oblasti, 
které svým obyvatelům zajišťují obce. Nejedná se o jednoduchou problematiku a základem 
je efektivně fungující městský úřad s efektivně pracujícím politickým vedením města. Na 
zkvalitňování činnosti úřadu a zlepšování řízení města je třeba stále pracovat.
Již před lety začali odborníci na problematiku řízení rozhodovacích procesů doporučovat 
vedení našeho města zavedení metod víceletého plánování rozvoje. Současné vedení 
města se k této problematice dostalo v rámci přípravy na získání certifikace kvality 
městského úřadu. Je logické, že město by se mělo rozvíjet na základě dlouhodobé vize, 
kterou přijme většina jeho obyvatel. Činnost všech, kteří se o rozvoj města starají, by poté 
měla mířit k této vizi. V praxi se však nejedná o jednoduchou záležitost. Komplikací jsou 
především dva následující faktory. Minimálně jednou za čtyři roky se konají v každé obci 
komunální volby a to většinou přinese větší, či menší změnu priorit vládnoucí politické 
reprezentace. Druhou komplikací je skutečnost, že téměř všechny rozvojové projekty jsou 
realizovatelné pouze za pomoci dotací a jejich získání nelze dopředu plánovat. To vyžaduje 
neustálé přizpůsobování plánu akcí úspěchům, či neúspěchům získaných dotací.
V současné době se na městském úřadě zabýváme zaváděním metod víceletého plánování a 
i na tuto činnost jsme získali podporu z Operačního programu lidské zdroje a zaměstnanost. 
Po městě se šíří mýtus, že v rámci tohoto projektu si město konečně zpracuje strategický 
plán a díky němu vše půjde samo, bez problémů a vše bude zalito sluncem. Není tomu tak. 
Města, která zpracovávala strategický plán s tímto výhledem, si většinou pořídila doku-
ment, který skončil v šuplíku, nebo se dobře vyjímal na poličce v kanceláři pana starosty. 
Naším cílem není zpracovat všespasitelný strategický plán, ale zlepšit řízení rozvoje města. 
Strategický plán sice zpracováváme, a to na dobu deseti let, ale bude pouze jedním z 
kamínků mozaiky víceletého plánování rozvoje našeho města. Bude jakýmsi obecným 
rámcem (dohodou odborníků) vyjadřujícím, jaká opatření je třeba v jednotlivých oblastech 
života města činit, aby životní úroveň a pohoda ve městě stoupala. Příkladem může být 
opatření v oblasti předškolní výchovy, které spočívá „v průběžném přizpůsobování kapacit 
mateřských škol potřebám vývoje počtu obyvatelstva“. Konkrétní akcí, kterou je poté třeba 
zrealizovat, je vybudování nové třídy v některé mateřské škole v okamžiku, kdy požadavky 
přesáhnou současné kapacity. Jedná se o konkrétní příklad, který vedení města realizovalo 
v minulém roce, kdy byla vybudována nová třída v Mateřské škole Slunečná. Obecný rámec 
strategického plánu slouží především k tomu, aby korigoval rovnoměrné plnění plánu ve 
všech rozvojových oblastech.
Konkrétní akce (projekty) se neplánují ve strategickém plánu, ale jsou předmětem tzv. 
akčního, či prováděcího plánu, který se většinou zpracovává na dva až tři roky. Přitom je 
třeba pružně reagovat na vývoj financování (získání, či nezískání dotací), případně i na 
změny priorit politického vedení města. Největším problémem je právě potřeba pružného 
reagování na výše uvedené změny při plánování přípravy a realizace konkrétních akcí. 
Zpracování strategického plánu, to znamená obecného rámce opatření, která je třeba 
realizovat v plánovacím období, v našem případě deset let, je vcelku bezproblémovou 
záležitostí. Mnohem složitější je jeho naplňování, kdy je třeba pružně reagovat na vývoj 
situace, a přitom zachovat směr k vytčené vizi.
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Do září letošního roku budeme mít zpracovaný strategický plán a souběžně připravujeme 
víceúčelovou databázi rozvojových projektů, což je aplikace umožňující ukládání parametrů 
a charakteristik jednotlivých rozvojových projektů, vybavená funkcemi umožňujícími 
při sestavování a realizaci akčních plánů pružně reagovat na všechny změny, které vývoj 
přinese. Tato databáze bude naší hlavní „zbraní“, která by měla pomoci k naplňování 
strategického plánu. V současné době je v této databázi zahrnuto více než sto devadesát 
rozvojových projektů ve fázi od prostých podnětů, přes projekty v přípravě, v realizaci až 
po projekty již zrealizované. Údaje o jednotlivých projektech vkládají pracovníci odborů 
městského úřadu, zástupci městských organizací a jsou sem vkládány i náměty projektů, 
které navrhli, prostřednictvím webových stránek města, občané. Na stránkách městského 
úřadu je v sekci „STRATEGICKÝ PLÁN“ vstupní formulář, jehož pomocí je možné předkládat 
návrhy veřejnosti (viz http://urad.vysoke-myto.cz/navrh-novych-projektu). Informace o 
některých připravovaných rozvojových projektech města jsou dostupné na stejných 
stránkách v sekci „PROJEKTY MĚSTA“ (viz http://urad.vysoke-myto.cz/projekty-mesta), nebo 
v sekci „NEINVESTIČNÍ PROJEKTY“ (viz http://urad.vysoke-myto.cz/neinvesticni-projekty).
Dalším úzkým místem této problematiky je komunikace veřejnosti s vedením města, 
s městským úřadem a opačně. Občan dosud nebyl zvyklý, že může přímo zasahovat 
do plánu rozvoje města. Touto problematikou se budeme komplexně zabývat v druhé 
polovině letošního roku, kdy budeme zpracovávat komunikační strategii. Cílem je nalézt 
cestu k občanům města, kteří jsou schopni objektivně ohodnotit současnou kondici 
našeho města a vyjádřit své oprávněné požadavky na rozšíření služeb města pro jeho 
občany. Důležitá je i fáze projektu, ve které komunikace s veřejností probíhá. Největší šance 
na úspěch jsou na samotném začátku přípravy projektu, kdy se posuzují problémy, které 
chceme projektem vyřešit, a stanovují se základní parametry projektu. V této fázi by měla 
komunikace probíhat nejintenzivněji a občané by měli vyjádřit, co po městě požadují v 
dané oblasti. V současnosti však veřejnost nejvíce reaguje na vývoj ve městě v okamžiku 
před vlastní realizací jednotlivých projektů, a to je většinou již pozdě. V té době je již velmi 
malá šance, že se podaří na požadavky občanů vhodně reagovat. Prvním krokem v tomto 
směru je možnost zadávat své náměty do databáze plánování rozvoje města.

  
Milan Zeman,

 referent strategického plánování

Vysokomýtský zpravodaj - 5/2014 23



OHLÉDNUTÍ ZA DÍLNOU KVALITY
Ve čtvrtek 17. 4. bylo nově otevřeno klientské centrum v přízemí městského 
úřadu. K této výrazné organizační změně přispěl mimo jiné i projekt „Dílna 
kvality“, který je v tuto dobu již ukončen. Požádali jsme Vlastimila Dorotíka, 
vedoucího projektů poskytování odborných služeb ICT benefit, a. s., který 
se výrazně podílel na realizaci tohoto projektu na MěÚ ve Vysokém Mýtě, 
o odpovědi na několik otázek:

Pane inženýre, co si pod pojmem „Dílna kvality“ mohou čtenáři představit?

„Dílna kvality Vysoké Mýto“ je název projektu, kterému se běžně říká „zvyšování kvality 
řízení městského úřadu a města a jím poskytovaných služeb“.
Operační programy evropských strukturálních fondů podporují takovéto projekty „zlep-
šování kvality řízení ve veřejné správě“. Vedení města Vysoké Mýto v letech 2010 rozhodlo 
využít výzvu z „Operačního programu pro podporu lidských zdrojů a zaměstnanost“. Co 
vedení města k tomuto rozhodnutí vedlo, neumím říct, ale v každém případě je možné 
v tom vidět jeho snahu využít příležitostí nabízejících se dotačních prostředků k užitku a 
prospěchu města, a co by z vlastních zdrojů bylo jen obtížně financovatelné.

V jakém čase jste pomáhal s realizací tohoto projektu u nás?

Jedinečnost podmínek a okolnosti celého projektu Dílny kvality se od jeho počátku 
projevovala a měla takové příznaky, jako např., projekt byl připravovaný v období před 
komunálními volbami (2010), ale jeho samotná realizace startovala bezprostředně po 
vyhlášení jejich výsledků, které přinesly „barevné“ střídání politické reprezentace na radnici 
a její obměnu. Dále, celý úřad byl stále ještě prodchnutý specifickým stylem řízení „silných 
osobností a autorit“ z předcházejících období. Místo tajemníka úřadu se ihned po volbách 
stalo dlouhodobě (na rok a půl) ve skutečnosti „nečinné-neobsazené“, čímž mezi politickým 
vedením a středním managementem (odbory) vznikla v systému řízení významná díra, se 
všemi jejími důsledky. Stav „vrcholového manažerského bezvládí“ se pro řadu pracovníků 
rychle stává vyhovující a vytrácí se zájem cokoliv měnit a zlepšovat. Politické vedení se 
snažilo absenci vrcholového manažera zastoupit, ale zase se nám jen potvrdilo, že politik a 
manažer jsou dvě zcela rozdílné role, které ve snaze skloubit je do jedné osoby ve vedení 
města nepřináší požadovaný a očekávaný efekt.
Samozřejmě ke specifikům každé radnice a úřadu vždy patří i jeho pracovníci a zaměstnan-
ci. Mohu zodpovědně uvést, že lidé jako takoví, pracující na Městském úřadě Vysoké Mýto 
byli a jsou hodnotou, na které je možné stavět a se kterou vždy bylo možné a příjemné 
pracovat. Rád bych jim touto cestou vyjádřil své poděkování za více než dva roky kreativní 
a lidské spolupráce. 

Jak hodnotíte jeho celkové výsledky?

Co vlastně nakonec úřad a město tímto projektem získali? V první fázi to bylo poznání, jak 
na tom ve skutečnosti jsou, a to ve srovnání s tím, jak by na tom mohli být, s ohledem na 
dnes platné a uznávané mezinárodní standardy pro management a kvalitu. A konečně, co 
by mohli udělat pro to, aby se k těmto standardům přiblížili.
V další fází to bylo množství zpracovaných konkrétních návrhů opatření, které měly úřad 
posunout ke zmíněným standardům a dosáhnout požadovaného a očekávaného zlepšení. 
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Byl tak zpracovaný nový dokumentovaný procesně orientovaný systém řízení úřadu a 
vedení města.
Mnohé z návrhů doznaly realizace a zavedení ihned, další se realizovaly postupně a některé 
dobíhají ještě i dnes po ukončeném projektu. Vedení úřadu a města se bezpochyby snaží 
získané možnosti ke zlepšení využívat. Poslední takovou akcí je např. nově otevřené klient-
ské centrum v přízemí hlavní budovy úřadu, které má ambice přispět k dalšímu zkvalitnění 
úřadem poskytovaných služeb občanům města. Ale byla to řada dalších. Strategické řízení 
a plánování - nyní běží v rámci dalšího projektu zpracování konkrétního návrhu nového 
strategického plánu města. Bylo optimalizováno cca 80 podstatných procesů úřadu, jejich 
průběh s upřesněním pravomocí a odpovědností jednotlivých dotčených pracovníků a 
dopadem do změn organizační struktury úřadu. V oblasti správy a řízení zdrojů došlo ke 
zlepšení u financí, majetku, lidských zdrojů, dobytnosti pohledávek... Změny zaznamenal 
přístup k řízení vlastních organizací (zřizovaných městem). Vedení úřadu se principiálně 
přihlásilo k dnes již neodiskutovatelné skutečnosti, že úřad poskytuje služby a je jeho 
zájmem, aby lidé byli spokojeni a samotné město se rozvíjelo v jejich prospěch. Obdoba 
zmíněného klientského centra také vznikla již před rokem na druhé budově úřadu. Vedení 
úřadu se jednoznačně zaměřilo na kvalitu těch činností, které naplňují jeho poslání: „Sloužit 
lidem, svým občanům".
Zlepšuje se i kontrolní činnost úřadu, která je nedílnou součástí řízení. K naplnění došlo 
zřízení a obsazení místa interního auditora města. Samostatnou kapitolou je problematika 
projektového řízení a zlepšení řízení a úspěšnosti projektu města. Zlepšuje se účinnost 
řízení a úspěšnost jednotlivých projektů. Výrazně se podařilo eliminovat jejich neúspěšnost 
a související dopady. Bylo by vhodné se zmínit o zavedení principu neustálého zlepšování. 
Vedení úřadu do tohoto procesu vstoupilo, začalo jej uplatňovat, a také už z něj začíná těžit.

Jaký vliv má jeho zavedení do praxe do budoucna?

Takovéto projekty mohou být úspěšně realizované jen tehdy, pokud sdílejí zájem a přímou 
podporu samotného vedení úřadu a města. Pokud tento projekt považujeme za úspěšný a 
přínosný, tak je to zásluhou především představitelů vedení města - starosty a místostaros-
ty. Svou významnou úlohu samozřejmě sehrálo nezbytné „oživení“ role tajemníka úřadu. S 
nástupem osoby nového tajemníka se v určité době stagnující implementační část realiza-
ce projektu začala ubírat zrychleným tempem dopředu a ke stanovenému cíli, že je více než 
smysluplné a účelné, aby se politici intenzivně věnovali politice a na manažerské pozice si 
dosazovali způsobilé manažery, kteří svou práci zvládají, vykonávají ji s plným nasazením a 
nakonec realizují jejich společný úspěch.
Celý projekt Dílny kvality, byť trval více než dva roky, je ve skutečnosti jen dobrým začát-
kem s dobrou připraveností a předpoklady do budoucnosti, který ale již nyní samotnému 
úřadu a městu přináší své ovoce. Zlepšování a zvyšování kvality řízení je jak známo „nikdy 
nekončící proces“, a tak je jen a jen věcí vedení úřadu a města, zda jej dokáže nadále držet, 
rozvíjet a z jeho výsledků více a více těžit ve prospěch města a jeho občanů.
Do dalších dnů a období bych rád popřál vedení úřadu a města, stejně tak i všem jejich 
pracovníkům, jen a jen úspěch a dostatečné potěšení z něj.

Děkuji za rozhovor.

Rozhovor vedla Dagmar Sabolčiková.
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Na základě § 10 a násl. tiskového zákona č. 46/2000 Sb. uveřejňujeme reakci tajem-

níka Městského úřadu Pavla Nádvorníka na článek CO SE DĚJE V MEJTĚ, který byl 

uveřejněn v rubrice Příspěvky členů rady města ve Vysokomýtském zpravodaji č. 

4/2014.

 

V témže čísle Vysokomýtského zpravodaje, kdy vyšel článek členky rady města Jiřiny Šafrové 
s názvem Co se děje v Mejtě, jsem v příspěvku Společné jednání dvou poradních komisí rady 
města informoval občany o tomtéž setkání. Při čtení článku Jiřiny Šafrové jsem byl velice 
překvapený, jak rozdílný pohled na průběh téhož jednání zaujala. Jako účastník společného 
jednání dvou poradních komisí Rady města Vysokého Mýta, které se uskutečnilo 11. března 
na městském úřadě, se důrazně ohrazuji proti nepravdám, které Jiřina Šafrová v tomto 
článku uvádí. Považuji za nezbytné se k jeho obsahu vyjádřit a uvést informace, které potvr-
zují, že jednání dopravní komise a komise zástupců podnikatelů nad problematikou dopra-
vy ve městě probíhalo v jiné atmosféře, než jak Jiřina Šafrová v článku popsala. Hlavním 
smyslem tohoto jednání bylo otevřené informování, ne zatajování informací, či dokonce 
„snaha o potlačení diskuse na dané téma ze strany projektanta, ale především tajemníka 
MěÚ Pavla Nádvorníka“, jak je čtenářům autorkou článku nepravdivě podsouváno. Z jed-
nání byl pořízen podrobný zápis, který vypracovala zapisovatelka Markéta Martinková. 
Zápis byl elektronicky rozeslán předsedům i členům obou komisí. Vyjádřil se k němu jen 
předseda dopravní komise Stanislav Netolický, který pouze upravil svoje vlastní citace. Se 
zápisem se za městský úřad seznámili Blanka Unčovská, Kristýna Šťastná a Jiří Kořínek a k 
informacím v něm uvedených a popsanému průběhu jednání neměli žádné připomínky.
Dopravní situace ve městě a její zlepšení patří již dlouhodobě k bedlivě sledovaným 
tématům, která zajímají vysokomýtskou veřejnost. Je tedy logické, že jsme na společné 
jednání dopravní komise a komise zástupců podnikatelů připravili množství dopravních 
informací, které souvisejí s činností města a městského úřadu. Vedle toho zazněly také 
informace, které jsme získali od dalších organizací. Plánovaná okružní křižovatka u 
Zámrsku, výstavba R 35 a s tím související výkup pozemků, okružní křižovatka při výjezdu 
z Vysokého Mýta, záměr Správy železniční dopravní cesty na zrychlení dráhy Choceň – 
Litomyšl, dopravní průzkum ve městě, parkování automobilů v blízkosti výrobního závodu 
Iveco Czech Republic, a. s. i v dalších ulicích, parkování kamionů ve městě - to byla hlavní 
témata, která na jednání zazněla. Nad rámec programu informoval Augustin Karel Andrle 
Sylor o svém návrhu vybudovat podjezd pod I/35 u ZUŠ. V průběhu jednání měli všichni 
přítomní možnost zapojit se do diskuse k jednotlivým tématům i na závěr programu v tzv. 
bodě „různé“. Svoje připomínky, podněty a informace sdělili také místostarosta František 
Jiraský a členka rady města Jiřina Šafrová, kteří byli společného jednání komisí přítomni. V 
jeho průběhu jsem v žádném případě diskusi neovlivňoval, ani nepotlačoval. Tvrzení Jiřiny 
Šafrové o „snaze o potlačení diskuse na dané téma ze strany projektanta, ale především 
tajemníka MěÚ Pavla Nádvorníka“ je úmyslné zkreslování skutečnosti. Ze zápisu vyplývá, že 
jsem se po diskusi, která následovala po jednotlivých tématech, dotazoval přítomných, zda 
mají k danému tématu další náměty a připomínky a pokud ne, tak budeme pokračovat v 
dalším bodu programu. Po informaci Kristýny Šťastné, vedoucí odboru dopravy a silničního 
hospodářství, o záměru Správy železniční dopravní cesty na zrychlení dráhy Choceň – 
Litomyšl jsem podotkl, že se nejedná o projekt, ale zatím jen záměr. Na podporu svého 
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tvrzení cituji ze zápisu z jednání: „JUDr. Pavel Nádvorník uvedl, že se jedná pouze o 
představení záměru a dále město Vysoké Mýto se při samotné realizaci bude k záměru 
vyjadřovat, ale v současné době jde pouze o záměr, ke kterému se těžko bude vyjadřovat 
architekt města.“ K tomu je třeba dodat, že v době společného jednání komisí měla Kristýna 
Šťastná tento záměr k dispozici jako orgán státní správy a že v té době nebylo město 
Vysoké Mýto o záměru Správou železniční dopravní cesty oficiálně informováno. Poté, 
co Augustin Karel Andrle Sylor představil svůj návrh na vybudování podjezdu pod I/35 u 
ZUŠ, jsem v rámci diskuse poznamenal, že v tuto chvíli jsou jakékoli komentáře předčasné. 
Touto poznámkou jsem rozhodně neměl v úmyslu potlačovat diskusi, o čemž svědčí i to, že 
i po mé poznámce diskuse k tématu pokračovala. Celé jednání proběhlo v klidné pracovní 
atmosféře. 

 Pavel Nádvorník,
 tajemník Městského úřadu Vysoké Mýto

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Dne 12. 4. se uskutečnilo v obřadní síni Městského úřadu 
slavnostní přivítání nových vysokomýtských občánků.  S kul-
turním programem vystoupily děti z MŠ Pod Smrkem.
Přivítané děti:
Anežka Bártová, Martin Bezděk, Riccardo Giňa, Jáchym 

Holomek, Denis Chejnovský, Hana Jasanská, Miroslav 

Jasanský, Vojtěch Konečný, Stela Nováková, Radek Pohorský, 

Matyáš Štanglica, Oldřich Štěpán, Ladislav Virág.

Na fotografii Petry Trpkošové k vítání občánků jsou  Hana a 
Miroslav Jasanských.
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Příspěvky členů rady a zastupitelstva města Vysokého Mýta

PROHLÁŠENÍ REDAKCE NA ČETNÉ DOTAZY ČTENÁŘŮ A OBČANŮ 
Na tomto místě mohou být a jsou zveřejňovány všechny příspěvky členů rady a ostatních 
členů zastupitelstva města, které do redakce řádně dorazí. Povinnost zveřejnění takových 
příspěvků vyplývá z paragrafu 4 tiskového zákona a Pravidel pro vydávání Vysokomýtského 
zpravodaje, jejichž původní znění, s výjimkou změny jejich vydavatele, od počátku roku 2009 
stále platí. Čestně prohlašujeme, že dosud nikdy nedošlo k tomu, aby byl  příspěvek radního 
nebo ostatních členů zastupitelstva našeho města napříč celým politickým spektrem zamítnut 
a nevytištěn.                    Redakce

TICHÝ POVZDECH V ZÁVĚRU VOLEBNÍHO OBDOBÍ
Zabývám se světovými dějinami, proto si dovolím úvodní příměr: 
Roku 1989 uveřejnil Francis Fukuyama svou studii Konec dějin, kde lid-
stvu po vítězství demokracie věštil štěstí a klid. Bohužel přišly války a 
rozvrat, který se pomalu blíží k hranicím státu, který tu zbyl z někdejší 
velké Masarykovy republiky.
Město jako by bylo malou projekcí (nebo karikaturou?) světa. 
Pamatuji si na tu povznášející atmosféru zastupitelstva vzniklého 
ještě z Občanského fóra; očekávali jsme dělnou diskusi, konstruktivní 
výměnu názorů, která by přinesla konkrétní prospěch Vysokému 

Mýtu. Nějaký čas v tomto duchu zastupitelstvo pracovalo. Později jsme bývali jako opozice 
rychle přehlasování a tím umlčeni, ale zachovávali jsme klid u vědomí v zásadě korektního 
jednání všech stran.
Prosím za prominutí, když zde zveřejním své pocity z posledního volebního období, které už 
bohudík končí. Jako by tento čas poznamenala slova Voskovce a Wericha: My už nejsme lidi, 
my jsme jenom partaje. Každé zasedání zastupitelstva přináší koordinované útoky opozice, 
případně předem vydrážděného občanstva na všechno, ať dobré nebo špatné. To by nebylo 
nic proti ničemu. Zarážející je však naprostá ztráta slušnosti; křičí se s užitím nevybíravého 
slovníku, napadají se a zastrašují ti, kteří měli názor nebo cokoli – dobré či problematické 
– učinili. Úplně se vytratil smysl jednání zastupitelů i komisí: prospět městu. Přednost mají 
urážky, negativní výpady za každou cenu, znevažování čehokoli pozitivního. V takovém 
ovzduší přestává diskuse plnit svůj účel, z výměny názorů se stává nic nepřinášející hádání. 
Je snad smyslem takového pseudoopozičního ruchu zakrýt nedlouho před komunálními 
volbami spoustu práce, která město za poslední léta povznesla?
Při slavnostním otvírání krásných a užitečných prostor v přízemí Městského úřadu 17. dubna 
pronesl jeden ze zkušených hostujících komunálních politiků přínosnou myšlenku: úředníci mají 
sloužit, nikoli však posluhovat. Snad by bylo možné tuto ideu rozšířit i na zastupitele. Ti snad 
nemusí poslouchat cokoli a jakkoli dlouho, protože i jako jedinci mají svou lidskou důstojnost; 
mají tu ostatně být pro město, nikoli jako ventil pro frustrované, rozzuřené, vševědoucí a jinak 
zdržující občany či kolegy, kteří nechtějí nic vybudovat, nýbrž všechno zbourat.
S netrpělivostí očekávám přirozený zánik svého zastupitelského mandátu a přeji nástupcům 
naší opotřebované garnitury, aby zažili – tak jako krátce my v dávných časech – smysluplné, 
pohodové a korektní usilování o zvelebení našeho krásného města v ovzduší gentlemanské 
slušnosti a přátelské spolupráce.                 

 Jan Klíma, člen Zastupitelstva města Vysokého Mýta
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PROHLÁŠENÍ ZASTUPITELŮ VYSOKÉHO MÝTA

K  „POZOROVATELSKÉ CESTĚ “ STAROSTY 

MILOSLAVA SOUŠKA NA KRYM
To není CHARAŠO!
V neděli 15. 3. 2014 byl starosta Vysokého Mýta na ukrajinském 
Krymu.  Za peníze nejasného původu a na pozvání extrémistické 
organizace dohlížel na regulérnost a demokratičnost referenda za 
odtržení Krymu od Ukrajiny. Toto referendum neuznala Ukrajina, ani 
Evropská unie, ani OBSE. Referendum bylo v rozporu s ukrajinským 

i mezinárodním právem. O to smutnější je, že se v České republice najdou lidé, kteří jsou 
ochotni tomuto nezákonnému jednání vtisknout zdání demokratičnosti a pomáhají legal-
izovat akt agrese.
Jako zastupitelé města, na které se vší silou a vahou dopadala po dvacet let bota 
sovětského vojáka, se od tohoto chování starosty Vysokého Mýta Miloslava Souška (SPOZ) 
zcela distancujeme a odsuzujeme ho. Nemůžeme souhlasit s tím, že se město Vysoké Mýto 
zmiňuje v souvislosti s krymským referendem na stránkách ruského tisku a výroky jeho sta-
rosty jsou zneužívány k  propagandistickým účelům. Jestliže se Miloslav Soušek ve vysílání 
ruské televize vyjádřil, že vše bylo CHARAŠO, my říkáme, že to rozhodně CHARAŠO nebylo!
Zastupitelé Vysokého Mýta:
Jiří Junek
Jiřina Šafrová
Martin Krejza
Jan Štangl
Luděk Hejhal
Josef Hynek
Jiří Vedral
Lenka Dejdarová
František Jiraský

 
Více informací naleznete na: www.nasemyto.cz, kde bylo prohlášení uveřejněno dne 19. 3. 
2014 a odkud je také převzato.
Na zasedání zastupitelstva města ve středu 26. března bylo v této věci navrženo podstatně 
kratší prohlášení zastupitelstva města, které se od aktivit starosty v souvislosti s referendem 
distancovalo. Bohužel, k výše uvedeným zastupitelům a zastupitelkám se přidal pouze 
zastupitel Jiří Podroužek. Usnesení tak nebylo přijato, protože z 21 zastupitelů hlasovalo 
pro pouze 10, ostatní se buď hlasování zdrželi (7), byli proti (3) nebo nebyli přítomni (1).  
Smutný výsledek, který vypovídá o tom, jak krátká může být lidská paměť.

Martin Krejza,
člen Zastupitelstva města Vysokého Mýta
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Vážení spoluobčané,

dovolím si vrátit se k poslednímu jednání zastupitelstva a 
komentářům v některých médiích. Je pochopitelné, že s blížícími se 
komunálními volbami opozice hledá jakýkoli důvod se zviditelnit. 
Škoda jen, že zástupci opozičních stran za poslední tři roky nepřišli 
s nějakými konkrétními pozitivními podněty pro rozvoj našeho 
města, ale o to více se snaží uměle vyvolávat nekonečné diskuse o 
vyvěšování tibetské vlajky, o krymském referendu a podobně. Pro 
každého z nás vyplývá z ústavy řada práv, ale také povinností. Na 

pozorovatelské misi jsem nebyl poprvé a účast moje, ani mých bývalých kolegů, poslanců a 
senátorů ze všech politických stran, nebyla nikdy a nikým zpochybňována. Je třeba zmínit, 
že novináři, ani nezávislí volební pozorovatelé, se neúčastní podobných misí proto, aby 
kroky vládních garnitur jakkoli „legitimizovali“, ale aby pouze podali svědectví na základě 
osobních zkušeností. Tak jsem také podle svého nejlepšího svědomí učinil.  

V návaznosti na neobjektivní informace a neoprávněném užívání znaku města ze strany 
tvůrců webu „nasemyto“ (mezi jehož podporovateli jsou uvedeni zastupitelé Jiří Junek, Jan 
Štangl a Josef Hynek, nicméně se jedná o jejich ryze soukromou iniciativu), které mohlo 
mylně evokovat dojem oficiální vazby na městský úřad, musím naopak čtenáře neznalé 
situace upozornit na důležitý fakt. Městský úřad nemá s těmito cenzurujícími webovými 
stránkami nic společného a město Vysoké Mýto naopak pravidelně nabízí svým občanům 
komplexní informace na: www.vysoke-myto.cz. 

Uvedu alespoň jeden konkrétní příklad cílené dezinformace. Ze strany TOP09 bylo učiněno 
prohlášení, že „ ...starosta ochudil město o půl miliardy...“. Pravdou však je, bývalí ministři 
Jaromír Drábek a Miroslav Kalousek (TOP09) převedli vyplácení dávek v hmotné nouzi z 
městských úřadů na úřady práce, což způsobilo řadu problémů v celé zemi. Z rozpočtu 
našeho města tak skutečně „zmizelo“ přibližně 70 milionů Kč ročně, ale nikoli vinou starosty 
Vysokého Mýta, ale vinou ministrů strany, která vznesla tuto uměle vytvořenou a nesmysl-
nou kritiku. 

Stávající koalice šla do posledních komunálních voleb s konkrétním volebním programem. 
Občané se mohou přesvědčit, že většina předvolebních slibů je z naší strany již splněna, 
nebo se blíží dokončení. Smutnou realitou zůstává, že opoziční zastupitelé hlasují i proti 
těm akcím, které sami propagovali ve svých volebních programech! Současné vedení 
Vysokého Mýta bylo zvoleno proto, aby dobře a hospodárně spravovalo naše město a o to 
se také dlouhodobě snaží.

Miroslav Soušek,
starosta
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BÝT RADNÍ NENÍ ŽÁDNÝ MED 
Jsem členkou Rady města Vysokého Mýta. Jednou ze sedmi. Kolegyně 
a kolegové se již ve Vysokomýtském zpravodaji měli možnost vyjádřit v 
rozhovorech se šéfredaktorkou, pan starosta má ve zpravodaji několik 
pravidelných rubrik, takže jeho názory jsou zveřejňovány každý měsíc. 
Nyní jsem byla vyzvaná k vyjádření i já.
Když dovolíte, trochu se nad prací radní, kterou vykonávám čtvrtým 
rokem, zamyslím a přidám zážitky z posledních dní, nad kterými 
nepřestávám žasnout.
Jednání rady probíhá téměř každou středu odpoledne a trvá většinou 

několik hodin. Podklady k jednotlivým bodům jednání dostáváme elektronicky v předstihu. 
Měli bychom je dostat vždy nejpozději pět dní před jednáním, ale někdy je dostáváme 
později, výjimečně i několik hodin před zasedáním. Materiály dostáváme proto, abychom si je 
mohli prostudovat, promyslet, prokonzultovat s vedoucími odborů MěÚ a dalšími odborníky.
Snažím se v radě města pracovat zodpovědně, svědomitě se připravovat na jednání, abych 
se mohla kvalifikovaně rozhodovat při hlasování o navržených usneseních a hlasovat v zájmu 
města a jeho občanů, i podle svého nejlepšího vědomí a svědomí, jak jsem slíbila ve slibu 
zastupitelky města.
Práce to je náročná. Psychicky i časově. Tím si nestěžuji, jsem ráda mezi lidmi, ráda 
poznávám a učím se nové věci a nevadí mi potýkat se s problémy a překonávat překážky. 
Mám radost, když ve městě něco zdárně dovedeme k cíli. Spolupracuji s ostatními
zastupiteli, diskutuji s nimi, chci poznávat jejich názory na nejrůznější fakta, události a pro-
blémy. Snažím se spolupracovat skutečně se všemi zastupiteli napříč politickým spektrem, 
přesně podle vize pana starosty o duhové koalici, se kterou nás seznámil hned po komunál-
ních volbách.
Nevím a neznám všechno. Často se ptám, s nadějí, že se dozvím to, co potřebuji znát. Jako 
každý člověk nejsem neomylná. Když se zmýlím, není to ani úmyslné, ani vědomé. A pokud 
to jde, snažím se své chyby napravit, nebo za ně nést odpovědnost.
Jednání rady probíhala vždy korektně, přestože se někdy názory jednotlivých členů rady 
lišily, vždycky jsme se k sobě chovali když ne kamarádsky, tak kolegiálně. Mít rozdílné názory 
je potřebné. Domnívám se, že rada není jednočlenná nýbrž vícečlenná právě proto, aby se 
mohla rozvinout diskuse, aby mohlo být nahlíženo na projednávané věci z různých úhlů 
pohledu, aby bylo dosaženo co nejlepšího výsledku, vždyť „víc hlav víc ví“.
Překvapil mě nestandardní průběh jednání Rady města Vysokého Mýta dne 9. 4. 2014.
V průběhu schůze vykázal starosta ze zasedací místnosti paní zapisovatelku a pana tajem-
níka. Ten byl po chvíli povolán zpět. Co se dělo pak, se ptejte pana starosty. Chci mu na tomto 
místě připomenout, že radní města NEJSOU jeho podřízení zaměstananci, jsou s ním napro-
sto rovnoprávní a stejně jako on se zodpovídají přímo zastupitelstvu města.
Samozřejmě budu pracovat v Radě města Vysokého Mýta i nadále, protože cítím podporu lidí, 
kteří mě volili, protože cítím spoluodpovědnost za naše město, protože vím, že nás všechny 
čeká ještě hodně práce. Práce, při které jsou potřeba nejen ruce, ale i zdravý rozum, svědomí 
a pokora. Mějme se v Mejtě!                   

Jiřina Šafrová,
členka Rady města Vysokého Mýta   

Příspěvky v této rubrice jsou řazeny abecedně podle příjmení jejich autorů.
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VYSOKOMÝTSKÁ KULTURNÍ, o. p. s., Litomyšlská 72, 566 01 Vysoké Mýto
vypisuje výběrové řízení na pozici
UKLÍZEČKA 

Požadované předpoklady:

- státní občanství ČR (popř. cizí státní příslušník s trvalým pobytem v ČR),
- plná svéprávnost,
- bezúhonnost,
- základní vzdělání,
- flexibilita, iniciativa, odpovědnost, pečlivost,
- předpokládaný termín nástupu do zaměstnání 1. 7. 2014.

Charakteristika místa:

Zajišťování úklidu v prostorách Muzea českého karosářství.
Přihlášky se podávají v písemné formě do 26. května 2014 do 17.00 hodin do kanceláře 
M-klubu na adrese Litomyšlská 71, 566 01 Vysoké Mýto nebo poštou na adresu 
VYSOKOMÝTSKÁ KULTURNÍ, o. p. s., Litomyšlská 72, 566 01 Vysoké Mýto. Přihlášku podejte 
v zalepené obálce s textem „Muzeum českého karosářství – uklizečka - výběrové řízení - 
NEOTVÍRAT.“

Přihláška musí obsahovat tyto náležitosti:

Jméno, příjmení a titul, datum a místo narození, státní příslušnost, místo trvalého pobytu 
zájemce, číslo občanského průkazu, datum a podpis zájemce.

K přihlášce se připojí tyto doklady:

- životopis, ve kterém se uvedou údaje o dosavadních zaměstnáních a odborných znalostech 
  a dovednostech,
- výpis z evidence Rejstříku trestů, ne starší než 3 měsíce nebo čestné prohlášení o bez-
  úhonnosti, které bude  následně doplněné výpisem z RT při osobním pohovoru,
- ověřená kopie dokladu o nejvyšším dosaženém vzdělání.

VYSOKOMÝTSKÁ KULTURNÍ, o. p. s.  si vyhrazuje právo zrušit výběrové řízení bez udání důvodu.
Ve Vysokém Mýtě dne 30. dubna 2014      
 

Ing. Dagmar Sabolčiková,
ředitelka společnosti VYSOKOMÝTSKÁ KULTURNÍ, o. p. s.
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VYSOKOMÝTSKÁ KULTURNÍ, o. p. s., Litomyšlská 72, 566 01 Vysoké Mýto
vypisuje výběrové řízení na pozici
KURÁTOR MĚSTSKÉ GALERIE VYSOKÉ MÝTO 

Požadované předpoklady:

- státní občanství ČR (popř. cizí státní příslušník s trvalým pobytem v ČR),
- plná svéprávnost,
- bezúhonnost,
- znalost jednacího jazyka,
- vysokoškolské vzdělání, výhodou vzdělání humanitního zaměření,
- praxe v galerii vítána (nutno doložit čestným prohlášením s udáním doby, místa a druhu 
  vykonávané činnosti),
- znalost dané problematiky,
- znalost práce na PC,
- schopnost jednat s lidmi a organizační schopnosti,
- znalost cizího jazyka vítána,
- řidičský průkaz skupiny B,
- předpokládaný termín nástupu 1. 9. 2014.

Přihlášky se podávají v písemné formě do 26. května 2014 do 17.00 hodin do kanceláře 
M-klubu na adrese Litomyšlská 71, 566 01 Vysoké Mýto nebo poštou na adresu 
VYSOKOMÝTSKÁ KULTURNÍ, o. p. s., Litomyšlská 72, 566 01 Vysoké Mýto. Přihlášku podejte 
v zalepené obálce s textem „Muzeum českého karosářství –  kurátor Městské galerie 
výběrové řízení - NEOTVÍRAT.“

Přihláška musí obsahovat tyto náležitosti:

Jméno, příjmení a titul, datum a místo narození, státní příslušnost, místo trvalého pobytu 
zájemce, číslo občanského průkazu, datum a podpis zájemce.

K přihlášce se připojí tyto doklady:

- životopis, ve kterém se uvedou údaje o dosavadních zaměstnáních a odborných znalostech 
  a dovednostech,
- výpis z evidence Rejstříku trestů, ne starší než 3 měsíce nebo čestné prohlášení o bez-
  úhonnosti, které bude  následně doplněné výpisem z RT při osobním pohovoru,
- ověřená kopie dokladu o nejvyšším dosaženém vzdělání,
- studie – plán rozvoje v rozsahu do dvou stran A4.

VYSOKOMÝTSKÁ KULTURNÍ, o. p. s.  si vyhrazuje právo zrušit výběrové řízení bez udání 
důvodu.
Ve Vysokém Mýtě dne 30. dubna 2014

Ing. Dagmar Sabolčiková,
ředitelka společnosti VYSOKOMÝTSKÁ KULTURNÍ, o. p. s.
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Vysokomýtské kino (www.vysoke-myto.cz/kino)

Pátek 9. 5. v 19.00

KOMORNÍK (Drama / Životopisný)

Příběh Cecila Gainese, který pracoval jako 
komorník v Bílém domě a obsluhoval 
sedm prezidentů mezi roky 1952 až 1986. 
Během několika desetiletí v Bílém domě 
byl při tom, když se tvořily dějiny USA, od 
války ve Vietnamu a hnutí za občanská 
práva až po atentát na Martina Luthera 
Kinga a Johna F. Kennedyho... Režie: Lee 
Daniels. Hrají: Forest Whitaker, Oprah 
Winfrey, David Oyelowo, Cuba Gooding 
Jr., Lenny Kravitz, James Marsden, Alan 
Rickman, Jane Fonda, John Cusack, Robin 
Williams aj.
132 min. České titulky. Od 12 let. 

Vstupné 30 Kč. 

 

Neděle 11. 5. v 10.00

AŤ ŽIJÍ RYTÍŘI!  (Rodinný)

Příběh dobrodružné komedie Ať žijí rytíři 
nás zavede do temných zákoutí mohut-
ného hradu a nedaleké tvrze, které 
se vyzývavě tyčí v těsném sousedství, 

obklopeny hlubokým lesem. Vcelku 
poklidné soužití naruší nečekaná 
událost. Martin z Vamberka, čestný rytíř 
a starostlivý otec pěti dětí, je nařčen z 
čarodějnictví a loupeživých výprav. 
Odjíždí proto na královský dvůr hájit 
svoji čest a nechává tvrz v rukou svého 
nejstaršího syna Petra a jeho sourozenců. 

Netuší, že ono udání je dílem závistivého, 
hrabivého a dokonale slizkého souseda 
Albrechta z Krvenos, který netouží po 
ničem jiném, než se panství zmocnit. 
Režie: Karel Janák. Hrají: David Prachař, 
Dany Mesároš, Ivana Korolová, Pavel Kříž, 
Tereza Voříšková, Matěj Hádek, Martin 
Písařík, Štěpán Krtička, Jan Komínek, 
Andrea Žádníková, Michal Beran, Vilém 
Udatný aj.
105 min. V českém znění. Přístupný. 

Vstupné 30 Kč.

 
Středa 14. 5. v 19.00

MACHETE ZABÍJÍ (Akční / Komedie)

Machete je zpátky a pouští se do mise, 
kterou by nezvládl žádný jiný smrtel-
ník. Bývalý federální agent Machete je 
pověřen americkým prezidentem, aby se 
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zhostil úkolu, se kterým si neví rady ani 
jeho speciální jednotky... Režie: Robert 
Rodriguez. Hrají: Danny Trejo, Michelle 
Rodriguez, Jessica Alba, Demián Bichir, 
Mel Gibson, Amber Heard, Sofía Vergara, 
Charlie Sheen, Lady Gaga, Alexa Vega, 
Vanessa Anne Hudgens, Cuba Gooding jr. aj.
107 min. České titulky. Od 15 let. 

Vstupné 30 Kč.

 
Středa 21. 5. v 19.00

LÁSKY ČAS (Romantický/ Komedie)

Tim je naprosto obyčejný nesmělý jed-
nadvacetiletý Brit, který má starostlivou 
matku, potrhlou sestru, úžasného otce 
a žádnou holku. To se má brzy změnit, 
jelikož Tim právě dozrál do věku, kdy mu 
tatínek prozradí rodové tajemství. Všichni 
mužští členové tohoto rodu totiž mohou 
tak trochu cestovat v čase. „Tak trochu" 
v tomto případě znamená, že se můžou 
vracet jen do minulosti, k událostem, které 
oni sami prožili. Stačí zajít do nějakého 
tmavého koutu, zavřít oči, sevřít pěsti 
a jste tam, kde jste si přáli být... Režie: 
Richard Curtis. Hrají: Domhnall Gleeson, 
Rachel McAdams, Bill Nighy, Lydia Wilson, 
Lindsay Duncan, Tom Hollander, Margot 
Robbie, Will Merrick, Vanessa Kirby, Tom 
Hughes, Clemmie Dugdale aj.
123 min. České titulky. Od 12 let. 

Vstupné 30 Kč.

 

Středa 28. 5. v 19.00

47 RÓNINŮ (Akční / Fantasy)

Rónin je samuraj, který ztratil svého pána 
a tím i svou čest, a jeho postavení na 
společenském žebříčku středověkého 
Japonska tomu odpovídá. Ještě mno-
hem níž však stojí lidé smíšené rasy, 
mezi něž patří i nalezenec Kai, zčásti Brit, 
zčásti Japonec. Díky svým mimořádným 
schopnostem je vzat na milost skupinou 
bývalých samurajů, jejichž pán se stal 
obětí spiknutí, které připravili zákeřný 
Lord Kira a čarodějka Mizuki. Róninové 
chtějí Lorda Kiru porazit za každou cenu, 

jenže trumfy rozhodně nejsou na jejich 
straně. Dokud nezískají Kaie. I tak ale bude 
cesta za spravedlivou odplatou trnitá a jen 
málokdo z nich po ní dojde až do konce, 
který navíc může mít v souladu s japon-
skými tradicemi velmi trpkou příchuť. 
Režie: Carl Rinsch. Hrají: Keanu Reeves, 
Tadanobu Asano, Rinko Kikuči, Cary-
Hiroyuki Tagawa, Yorick van Wageningen, 
Hirojuki Sanada, Togo Igawa, Džin Akaniši, 
Kó Šibasaki, Min Tahala.
119 min. České titulky. Přístupný. 

Vstupné 30 Kč.
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DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 

MIMO PŘEDPLATNÉ
Pondělí 12. 5. v 19.30

Divadlo Ungelt                  
Keith Huff:

DEŠTIVÉ DNY 
Americké drama je hrou o síle přátelství 
a zároveň kriminálním příběhem. Drsní 
chlapíci Denny a Joey jsou přáteli od 
dětství, které oba strávili na chicagském 
předměstí. Dnes jsou parťáky u chicagské 
policie. V americké a zároveň světové pre-
miéře této hry hrály mladé policisty svě-
tové filmové hvězdy Daniel Craig, Hugh 
Jackman. V české premiéře se v Divadle 
Ungelt v těchto rolích představí  Richard 
Krajčo a David Švehlík.
Upozorňujeme diváky, že je v rámci před-
stavení použito hlasité střelby.
Režie: Janusz Klimsza. 
Richard Krajčo získal za ztvárnění role 
Dennyho cenu Thálie 2012, David Švehlík 
se umístil v širší nominaci.
Vstupenky jsou již vyprodané.
 
Připravujeme:

Neděle 22. 6. v 19.00

Miroslav Donutil:

CESTOU NECESTOU
Předprodej ONLINE na eshop.mklub.cz nebo 
v IC v Chocni, ve Vysokém Mýtě a v Litomyšli.
Vstupné: 280, 300, 320 Kč.

Šemberovo divadlo

KLUBOVÁ SCÉNA

Sobota 10. 5. ve 20.00

JIŘÍ STIVÍN & JAZZ QUARTET
Koncert v rámci Dvořákova festivalu. 
Záštitu nad tímto koncertem přijal sta-
rosta Vysokého Mýta Miloslav Soušek.
Vstupné v předprodeji 150/200 Kč na místě.
Předprodej ONLINE na eshop.mklub.cz nebo 
v IC v Chocni, ve Vysokém Mýtě a v Litomyšli.
Jazzové skladby inspirované lidovou 

hudbou a světovými evergreeny včetně 

skladeb Antonína Dvořáka a Jiřího 

Stivína.

 
V průběhu večera zazní skladby:

Jiří Stivín (*1942): Dunaj, Balada pro Bílou 
paní, Bazalička, Modrá růže, Sanquinici, In 
a folk tune, Fidlikytky
Jaroslav Ježek (1906 - 1942): David a Goliáš
Sonny Rollins (* 1930): St. Thomas
Herbie Mann (1930 - 2003): Memfis 
Undergrund
Chick Corea (* 1941): Dětská píseň
Fats Waller (1904 – 1943): Honeysuckle rose
Ray Henderson (1896 - 1970): Bye bye 
blackbird.
Eric Dolphy (1928 - 1964): On Green Dolphin 
Street
Thelonious Monk (1917 - 1982): Straight, 
No Chaser
Sigmund Romberg (1887 -1951): Softly as 
in the morning sunrise
Kenny Dorham (1924 -1972): Blue bosa
George  Gerschwin: Summertime
Jimmy Davis (*1945): Lover man

Festivalový bonus

K poctě 120. výročí Dvořákova úmrtí se 
můžete těšit na jazzovou suitu inspirova-
nou tvorbou Antonína Dvořáka v aranži 
a interpretaci Jiřího Stivína a jeho Jazz 
Quartetu.

M-klub
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Středa 14. 5. v 19.30

PIAF ZNÁMÁ NEZNÁMÁ
Eva Kriz-Lifková - Jana Hermachová

-  Milan Dvořák

Pojďte s námi na pouť za legendární Edith 
Piaf, jejíž život byl zahalen rouškou mýtů 
a dohadů. Za zpěvačkou nevšedního 
hlasu i projevu, za ženou, jejíž život je 
dodnes v mnoha směrech opředen tajem-
stvím, polopravdami a někdy i záměrnou 
lží nevycházející vždy z ní samé a z její 
představivosti, ale i z jejího okolí. Nejvíce 
však o Edith Piaf vypovídají její písně. 
Smutné až tragické, výjimečně veselé 
a radostné, každopádně však prožité a 
vyzpívané zcela nezaměnitelným hlasem. 
Hlasem, který navždy umlkl před 50 lety: 
11. října 1963.
Vstupné v předprodeji 150/180 Kč na místě.
Předprodej ONLINE na eshop.mklub.cz nebo 
v IC v Chocni, ve Vysokém Mýtě a v Litomyšli.
 

Přednáška

Čtvrtek 15. 5. v 18.00, Klubová scéna 
M-klubu
LIBYE JAK JI NEZNÁTE
Přednáší: Miloslav Soušek.
Země opředená tajemstvími, úchvatnou 
historií a nejasnou budoucností. Obrazem 
i slovem se dozvíme o Leptis Magna, 

městu Kartáginců i Římanů. Čeká nás i 
Fénický přístav Sabratha nebo berber-
ské město (pueblo) Ghadames. Slyšeli 
jste někdy o místě Kebaw? Pohovoříme 
i o dalších zajímavostech, o zemi mezi 
mořem a pouští.
Akce je pořádána ve spolupráci s Klubem 
českých turistů.
Vstupné: 30 Kč.

Divadlo pro děti

Neděle 18. 5. v 15.00

Divadlo U staré herečky
O ŠÍPKOVÉ RŮŽENCE
Klasická pohádka o pomstě zakleté do 
růže a lásce, která všechno zlo překoná.
Vstupné: 40 Kč.

TANEČNÍ ODPOLEDNE PRO 

STŘEDNÍ A STARŠÍ GENERACI
V neděli 11. 5. ve 13.30 se uskuteční ve 
společenském sále M-klubu další taneční 
odpoledne. K tanci i poslechu zahraje 
tradičně Rytmická skupina Vysoké Mýto. 
Následující termín je 8. 6.
Vstupné: 60 Kč.
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Půjčovní doba

Oddělení pro dospělé čtenáře

Pondělí 9.00 -12.00  13.00 -18.00 
Úterý 8.00 - 15.30 
Středa 9.00 -12.00  13.00 -18.00  
Čtvrtek --------------- -----------------
Pátek 9.00 -12.00  13.00 -17.00

Oddělení pro dětské čtenáře

Pondělí --------------- 12.00 -17.00
Úterý --------------- 13.00 -17.00
Středa 8.00 -12.00
Čtvrtek ---------------
Pátek --------------- 13.00 -17.00

UNIVERZITA VOLNÉHO ČASU 

PRAVDIVÉ ZPRÁVY O ZEMÍCH

 
Úterý 6. 5. v 15.00,
Klubová scéna M-klubu
ČEČNA
Tomáš Tetiva.

Po dvou válkách se Čečensko počátkem 
nového tisíciletí ocitlo v úplných troskách. 
Jaká je situace v této severokavkazské 
republice dnes, v době, kdy už na ni není 
upřena pozornost celého světa?
Vstupné: 50 Kč.

Výstava ve vestibulu

VÝTVARNÉ PRÁCE KLIENTŮ 

DENNÍHO CENTRA BERENIKA
Výstava potrvá od 1. 5. do 31. 5.
 
Výstava v oddělení pro dospělé a dětské

čtenáře

ZDENĚK BURIAN

- MALÍŘ ZTRACENÉHO ČASU
Zveme na výstavu kopií děl Zdeňka 
Buriana s nahlédnutím do širých plání a

Městská knihovna savan, do hlubokých pralesů a džunglí, 
na cesty po rozsáhlých vodách a 
nebezpečných řekách, na výstupy do hor 
a pohoří či na vstupy do romantických 
i pošetilých událostí lidských životů, ale 
také zprostředkování dějinných událostí 
národa našeho a světa. Pojďte a přijďte 
se potěšit, povzbudit a zavzpomínat na 
dobu romantiky, dobrodružství, na cesty 
lásky, obdivu i zrady. Nádherné ilus-
trace našeho života i života kolem nás si 
přiblížíme právě touto putovní výstavou.
Výstava proběhne ve spolupráci s Josefem 
Ptáčkem a Památníkem národního písem-
nictví a potrvá do 29. 5.
 
NOVINKY 
Naučná literatura:

Zuzana Arsenjevová: Irská krajka
Michal Vičar: Embéčkem kolem světa
Josef Pecinovský: Microsoft Word 2013
John Whitmore: Koučování
Dan Docherty: Tai-či od A do Z
 
Beletrie:

Anna Lawrence Pietroni: Rubyina lžička
Grégoire Delacourt: Seznam mých přání
Eric Lomax: Koleje osudu
Suzanne Rindell: Ta druhá zapisovatelka
Anna Gavalda: Billie
Erik Axl Sund: Vraní dívka
 
Literatura pro děti a mládež:

Jan Šula: Z palety českých výtvarných 
umělců
Michal Vaněček: Prázdniny s dráčkem
Elizabeth Cody Kimmel: Ve škole straší

Městská knihovna Vysoké Mýto,
Litomyšlská 70
tel. 465 420 769, 
knihovna@vysoke-myto.cz, 
www.knihovna.myto.cz
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Městská galerie

Městská galerie Vysoké Mýto, nám. Přemysla Otakara II., 566 01 Vysoké Mýto, 
tel. 465 466 154, galerie@vysoke-myto.cz

Navštivte nás na www.mg.vmyto.cz
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Výstavy a akce

Probíhající výstava do 11. 5.

PIVOVARNICTVÍ V PARDUBICKÉM KRAJI 
Věděli jste, že slovo pivo je odvozeno do staroslověnského slovesa „piti“ a označovalo 
všeobecně rozšířený nápoj, nebo že pití piva v minulosti zachraňovalo životy? Například 
během morových a cholerových epidemiích bylo pivo jedním z mála zdrojů nezkažené a 
neinfikované vody. Navíc bylo údajně zjištěno, že bacily cholery v pivu rychle hynou.
Výstava představující výrobu a konzumaci piva z různých úhlů se bude návštěvníkům 
uzavírat již 11. května. Do té doby stále můžete získat ze světa tohoto oblíbeného českého 
průmyslu mnoho překvapivých informací. 

Výstava 

4. 5. – 17. 6.

INDUSTRIÁLNÍ DĚDICTVÍ 
Tématiku technických objektů není možné představit na nevelké ploše přednáškové 
místnosti našeho muzea, ale přesto nelze odolat možnosti prezentovat tento druh archi-
tektonického dědictví alespoň několika příklady budov, pocházejících z období mezi 
světovými válkami. Přitažlivost industriální architektury je tím větší, že jejich autoři dokázali 
skloubit technologické požadavky s nároky tehdejší společnosti na zdařilý architektonický 
výraz. K výstavě je připravena přednáška o cihelnách na Choceňsku (termín bude 
upřesněn na internetových stránkách muzea) a  komentovaná prohlídka výstavy v rámci 
Dne muzeí dne 18. května.
 
18. 5. – 28. 5.

VÝSTAVA PRACÍ ŽÁKŮ ZUŠ VYSOKÉ MÝTO - ŽIVLY 
Výstava bude sledovat téma přírodních živlů jako nevyčerpatelný zdroj výtvarných nápadů 
a realizací. Diváci budou moci zhlédnout různé podoby země, větru, vody a vzduchu, 
zhmotněné v  technice malby, kresby, grafiky, zastoupeny budou i drobné keramické 
objekty. Výstava se otevře vernisáží v neděli 18. května v 15.00 hodin.
 
Výstava

3. 5. – 28. 9., Barokní areál Vraclav
NEŠTĚSTÍ VE HŘE, ŠTĚSTÍ V LÁSCE 
Výstavní prostory bývalých lázní u kostela sv. Mikuláše na Vraclavi budou letos opět prezen-
tovat zcela jinou podobu barokního období, než jak bývá ze zvyku vnímáno. Představí 
baroko pohledem dam a kavalírů, kteří se s odvahou a hlubokou vášní oddávali světským 
radovánkám. V kavalírských scénách se zhmotní milostná dostaveníčka mezi urozenými 
i neurozenými páry. Toto oblíbené téma se prolíná trojrozměrnou instalací i dobovými 
uměleckými předměty, které jsou na výstavě k vidění. Hráčský koutek naopak předvede v 
baroku stále oblíbenější společenské hry a s nimi spojený hazard, kterému často podléhali 
členové vojenských jednotek. Výstava proto divákům představí vojáka z období třicetileté 
války i s výzbrojí. 

Regionální muzeum
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Společným jmenovatelem zmíněných událostí je potom štěstí, které dávali barokní kavalíři 
a dámy v sázku. Návštěvníci budou mít možnost navštívit výstavu plnou kavalírských scén a 
barokních her v období od 3. května do 28. září. Mimo hlavní sezónu (3. 5. až 29. 6. a 1. 9. až 
28. 9.) je otevřeno pouze o víkendech, v hlavní sezóně (1. 7. až 31. 8.) denně mimo pondělí, 
vždy od 9.00 do 12.00 a od 13.30 do 17.00 hodin. 
 
Akce

Pátek 23. 5. ve 14.00, Barokní areál Vraclav 
NOC V KOSTELE SV. MIKULÁŠE NA VRACLAVI
Barokní areál na Vraclavi se letos poprvé zapojí do festivalu Noc kostelů v pátek 23. května. 
Připravený dětský program plný her a hádanek bude možné navštívit již od 14 hodin. 
Během večerní a noční části programu se můžete těšit na netradičně osvícený kostel a 
komentovanou prohlídku. Pro bližší informace sledujte internetové a facebookové stránky 
muzea.
 
Neděle 18. 5.

DEN MUZEÍ - DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
Vstup zdarma.
 
KOMENTOVANÉ PROHLÍDKY VÝSTAVY INDUSTRIÁLNÍ DĚDICTVÍ
v 10.00  a ve 14.00 

Během Dne otevřených dveří nabízíme návštěvníkům komentovanou prohlídku výstavy 
Industriální dědictví zapůjčené od Výzkumného centra průmyslového dědictví. Zajímavá 
je nejen svým tématem, ale především stále se rozvíjejícím zájmem odborné i laické 
veřejnosti o technické památky bez rozdílu, zda jde o velké průmyslové areály, anebo 
drobné samostatné stavby.
 
„UŽ VÍM PROČ, DĚDO!“

 MLETÍ OBILOVIN
V rámci Dne muzeí pořádáme další dílnu z cyklu „Už vím proč, dědo!“, tentokrát věnovanou 
mletí obilovin. Po krátké přednášce o starém českém mlynářství si ukážeme ruční mletí na 
replice slovanského mlýnku s opakovaným vyséváním. Vyrobíme jak celozrnnou mouku, 
tak i celozrnnou krupici. Návštěvníci si jednotlivé postupy při mletí budou moci sami 
vyzkoušet a nejspíš je překvapí, jak jednoduché zařízení ke kvalitnímu mletí postačuje.
 
Neděle 25. 5.

KOMENTOVANÁ PROCHÁZKA OKOLÍM VYSOKÉHO MÝTA

S ARCHEOLOGEM
O tom, že historie našeho okolí není uzavřená kapitola, nás přesvědčí archeolog David Vích. 
Na projížďce po okolí Vysokého Mýta (např. Brandýs nad Orlicí, Sudislav nad Orlicí s hradem 
Orlíkem a Zaháj) se dozvíte, jaké nové a zajímavé historické okolnosti objevili archeologové 
při své práci. Doprava bude zajištěna autobusem (40 Kč) od Šemberova divadla v 10 hodin. 
Předpokládaný návrat v 15 hodin, svačiny s sebou.
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VZPOMÍNKA NA JARMILU RAJMOVOU
V neděli 6. dubna nás zaskočila nemilá zpráva o náhlém úmrtí Jarmily Rajmové, bývalé 
ředitelky Regionálního muzea ve Vysokém Mýtě. Dovolte nám, abychom s úctou vzpomněli 
tuto vynikající archivářku a milou kolegyni.
Životopis Jarmily Rajmové musíme započít letmým připomenutím jejího rodinného záze-
mí. Vytoužená dcera Jarmila se manželům Moravcovým narodila po dvou dospívajících 
synech ve Vrchlického ulici ve Vysokém Mýtě v lednu 1939. Sudičky jí do kolébky vložily 
jednu ze zákeřných nemocí, dětskou obrnu, kterou ovšem díky trpělivé péči rodičů překo-
nala a vyrostla jí téměř nepoznamenaná.
Po absolvování vysokomýtského gymnázia se nadále věnovala studiu archivnictví na 
Filozofické fakultě Univerzity Karlovy v Praze, které mohla nastoupit jako dcera živnostníků 
až během uvolňování politické atmosféry v závěru 50. let. Absolvovala v roce 1965 a již 
během studií pracovala v archivu v Litomyšli a ve Státním oblastním archivu v Zámrsku. 
V roce 1968 nastoupila jako ředitelka do tehdejšího Okresního muzea ve Vysokém Mýtě. 
A byla to ona, společně s kolegyní Zdeňkou Váchovou, kdo položil základy novodobého 
muzejnictví ve Vysokém Mýtě a vnesl do muzejní práce systém a řád. V nejtěžší době nor-
malizace zároveň spravovala i další složku muzea, kterou byl Památník revolučních tradic 
v Ústí nad Orlicí. Místo, kam se do vedoucí pozice často odkládali zasloužilí členové KSČ. I 
tehdy s nadhledem a nesmírnou trpělivostí, navíc aniž by si zadala s režimem, situaci bra-
vurně zvládala. Bylo to období, kdy se neustále budovalo, jak v muzeu, tak i na Pražské a 
Litomyšlské bráně ve Vysokém Mýtě, Výstavní síni v České Třebové, v Barokním areálu na 
Vraclavi a v městských muzeích, která pod Okresní muzeum spadala. Kromě toho jako hlava 
muzejní instituce ještě metodicky řídila práci 120 obecních kronikářů okresu Ústí nad Orlicí.
Jarmila Rajmová odešla do důchodu v roce 1992, ale do budovy muzea se ráda navracela ze 
studijních pohnutek, když třídila některé archivní fondy, a pracovních důvodů jako aktivní 
členka akviziční komise. „Teprve teď mám čas na bádání“, říkávala s úsměvem. V roce 1999 
získala za realizaci výstavy a oslav ke 100. výročí narození kpt. Rudolfa Poplera ocenění v 
podobě Městské výroční ceny města Vysokého Mýta. V posledních letech se ovšem znovu 
přihlásily zdravotní problémy, které Jarmile Rajmové již nedovolily zůstávat o samotě v 
rodném domě ve Vrchlického ulici. Odešla proto do Ústí nad Orlicí, aby byla blízko své dceři 
Pavle a její rodině. Zde zemřela v sobotu 5. dubna nečekaně ve spánku.
V našich srdcích zůstane tato příjemná, laskavá a skromná žena navždy. 

Vzpomínáme,
současní i bývalí pracovníci 

Regionálního muzea
ve Vysokém Mýtě

 

 
 Jarmila Rajmová (1939-2014).
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ZŠ JAVORNICKÉHO

ZDRAVÁ 5
V úterý 25. 3. k nám do třídy přišla odbor-
nice na zdravou výživu. Dozvěděli jsme 
se, jaké jídlo máme jíst nejvíce a jaké 
nejméně. Byla to velmi poučná hodina.

Bára Bidlová IV. B

ZDRAVÉ ZUBY
Projekt Zdravé zuby je komplexní 
celoplošný výukový program péče 
o chrup. Primárně je určený pro děti z 
I. stupně základních škol v celé České 
republice. Program je realizován od roku 
2000 a umožňuje školám systematicky 
a dlouhodobě působit na postoje dětí 
k zubnímu zdraví. Program je podporo-
ván Ministerstvem školství, mládeže a 
tělovýchovy a Ministerstvem zdravotnic-
tví. Program Zdravé zuby pomáhá plnit 
cíle vládního programu Zdraví 21. 

"O BÍLÉHO HAVRANA EDGARA 

ALLANA POEA"
Dne 1. dubna se uskutečnil již 11. ročník 
soutěže v anglické a německé recitaci a 
zpěvu „O bílého havrana Edgara Allana 
Poea“ v Pardubicích. Máme krásné 
umístění - dvě první a dvě třetí místa.

Školy "NĚMČINA NEKOUŠE"
V pondělí dne 7. dubna se uskutečnila 
jazyková animace pro žáky 7. a 8. ročníku. 
Tuto akci zprostředkovalo Koordinační 
centrum česko - německých výměn 
mládeže TANDEM, které si klade za cíl 
zvýšit zájem dětí o výuku německého 
jazyka na základních školách.

ŠKOLNÍ PARLAMENT NA NAŠÍ 

ŠKOLE!
V pondělí 14. dubna proběhly první 
oficiální volby do školního parlamentu, 
který zahájí svoji činnost 5. 5. Z každé třídy 
byli zvoleni 2 zástupci, kteří se budou 
podílet nejen na samotném chodu školy, 
ale také svými připomínkami i na chodu 
města. 
Více informací na stránkách školy.

Úterý 13. 5. v 15.30 a v 18.00,
Šemberovo divadlo
Srdečně vás zveme na 
ŠKOLNÍ AKADEMII
 
Středa 4. 6. v 8.00, Městský stadion
ŠKOLYMPIÁDA
 
Další informace o škole na webových 
stránkách: http://zsjavornickeho.vmyto.cz/.
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ZŠ JIRÁSKOVA

POZVÁNKA NA SPORTOVNÍ DEN
Máme před sebou poslední dva měsíce 
letošního školního roku. Nastává tedy 
doba školních výletů a za příznivého 
počasí venkovního sportování. Vítaným 
zpestřením výuky jsou bezesporu i 
nejrůznější exkurze a zábavné programy. 
Aktuálně pro žáky druhých ročníků je 
to návštěva dětského oddělení vyso-
komýtské knihovny, kde proběhne beseda 
a autorské čtení se spisovatelem Janem 
Opatřilem.  Především se ale druháčci 
těší na školu v přírodě, na kterou se chys-
tají v polovině června. V průběhu května 
navštíví žáci 3. - 5. ročníků dopravní 
hřiště, kde se pocvičí ve svých cyklistic-
kých dovednostech a hlavně znalostech 
dopravních předpisů. Návštěva autodro-
mu  je každoročním završením dopravní 
výchovy, která probíhá ve všech ročnících. 
Dětmi nejočekávanější jsou však spor-
tovní dny a vůbec pobyt venku, ať už je 
to na hřišti, či na školní zahradě, kde lze 
trávit nejen přestávky, ale probíhá tu za 
slunečného počasí i výuka. V letošním 
roce připravujeme tradiční květnový 
týden sportu pro naše žáky, ale i žáky 
vysokomýtských mateřských škol. Opět 
si deváťáci připraví nejrůznější sportovní 
stanoviště a dohlédnou na své mladší 
kamarády. Děti z pátých ročníků se již těší, 
jak se budou starat o malé předškoláky. 

Malí školáčci si vyzkouší svůj postřeh, 
rychlost, hbitost, ale i šikovné ruce. Dokáží, 
že se nebojí ve strachovém pytli, obstojí v 
běhu i ve skákacím hradu, zvládnou hod 
míčem na zavěšené kroužky a mnoho 
dalších disciplín. Doufáme, že všichni 
sportovci zvítězí a zaslouží si medai-
le, které na ně čekají. Srdečně zveme 
předškoláky z MŠ Lidická a MŠ Kamarádi 
ve středu 21. 5. a děti z MŠ Slunečná a MŠ 
Pod Smrkem na čtvrtek 22. 5. Těšíme se, že 
si užijeme příjemné společné dopoledne.
 
 
ZŠ KNÍŘOV

PODĚKOVÁNÍ
Ráda bych poděkovala všem rodičům 
a přátelům školy, kteří nám pomohli v 
soutěži "Podpořte budoucí šampiony" 
pořádané společností Procter & Gamble 
ve spolupráci s řetězcem Penny mar-
ket. Naše knířovská škola vyhrála v 

Pardubickém kraji a obdrží částku 

50 000 Kč na sportovní vybavení pro 

naše žáky. Celý kolektiv je vděčný všem 
lidem, kteří k našemu vítězství přispěli a 
velmi jim děkujeme. Žáci se již nemohou 
dočkat nového sportovního vybavení.  Pro 
naši školu je to velká částka, která přispěje 
ke kvalitnějšímu vybavení pro sportovní 
aktivity dětí. Naše škola je velmi moderně 
vybavena i z hlediska výpočetní techniky 
a to díky dotacím z EU. Naši žáci a učitelé 
využívají ve výuce tablety, interaktivní 
projektory, počítače, výukové programy 
a  moderní didaktické pomůcky. Díky 
projektům, soutěžím a podpoře rodičů 
se naše škola může pochlubit kvalitním i 
moderním vybavením.

   Monika Bystřická Mandíková,
                                                                      ředitelka 
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JARO VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 

KNÍŘOV
Jaro se dá ve školní družině přivítat i tro-
chu neobvykle. Děti si mezi sebou vybraly 
kamarádku Bětušku a kamaráda Sama 
a pomocí proužků z krepového papíru 
zdobily a zdobily. Když bylo hotovo, Sam 
a Bětuška byli nazdobeni od hlavy až k 
patě a následovala promenáda po školní 
zahradě.
V průběhu března jsme uspořádali školní 
kino – promítání nové filmové pohádky 
o rychlém šnekovi – TURBO. Děti 1. až 3. 
třídy se na pohádku moc těšily a to i proto, 
že jsme sledování filmu zpestřili malou 
párty s popcornem a limonádou. Děti se 
podívaly, jak se kukuřice v popcornovači 
mění ve známou dobrotu a veselý film si v 
dobré náladě užily až do konce. 
Také jsme ve školní družině uspořádali 
masopustní karneval. I tentokrát se nám 
sešlo hodně různých masek. Odpoledne 
bylo plné hudby, soutěží a samozřejmě i 
sladkého mlsání na vyhraných odměnách. 
Vybraní dobrovolníci si zasoutěžili v 
rychlostním pojídání hrušky, což bylo 
doprovázeno bouřlivým povzbuzováním. 
Starší děti pomáhaly s organizací a 
společně se nám vše pěkně vydařilo a 
díky celotýdenní hře o bystrého Knířováka 
se děti o Masopustu mnoho dozvěděly.
Největší akcí, kterou školní družina 
připravila na měsíc duben byl 
Čarodějnický rej pro rodiče s dětmi, kde 
si mohli společně zasoutěžit a zatancovat, 
ale také uvařit lektvar a něco čarodějného 
vyrobit. Rodinné odpoledne se vydařilo.

                                                   Vychovatelky ŠD

SPECIÁLNÍ ZŠ

8. ROČNÍK NETRADIČNÍHO 

PĚTIBOJE
S příchodem jara se opět konalo ve 
Speciální základní škole Vysoké Mýto 
soutěžní dopoledne - Netradiční pětiboj. 
Letos proběhl již 8. ročník. Jako každý rok 
soutěžily děti zdravé i handicapované. 
Přijeli k nám soutěžící z Litomyšle a Ústí 
nad Orlicí. Soutěžilo se v pěti soutěžních 
disciplínách. Závodníci si poměřili své síly 
na překážkové dráze, při stavění kelím-
kové věže, navlékání drátěnek na švihadlo, 
řazení tvarů a vyzkoušeli svoji bystrost 
a pohotovost v soutěži Plácni krtka. 

Celé slunečné dopoledne se soutěžilo a 
všechny děti sportovaly s nadšením a 
velkým odhodláním. Vítězové, ale i spor-
tovci, kteří se neumístili, byli odměněni 
sladkostmi a drobnými dárky. Nikdo 
neodešel bez malé odměny. Celkovým 
vítězem se v letošním roce stala naše 
škola, která na celý rok převzala putovní 
pohár. Velké poděkování patří všem 
sponzorům, kteří přispěli svými dary k 
uskutečnění této akce. Věcný i peněžní dar 
poskytly firmy: MIKA, a. s. Česká Třebová, 
STK Vračovice a Smékalovo pekařství. 
Touto cestou jim za kolektiv učitelů i dětí 
Speciální základní školy ve Vysokém Mýtě 
moc děkuji a těším se na další spolupráci. 
Soutěžní dopoledne se vydařilo a už se 
všichni těšíme na další ročník.

Yvona Jetmarová
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GYMNÁZIUM

Čtvrtek 29. 5. ve 12.30 pro školu, v 

17.00 pro veřejnost, Šemberovo divadlo
Gymnázium Vysoké Mýto a Sdružení 
rodičů při Gymnáziu Vysoké Mýto vás 
srdečně zvou na přehlídku studentského 
humoru a zábavy
AKADEMIE 2014
Vstupné dobrovolné.

GYMNÁZIUM VYSOKÉ MÝTO 

VYHLAŠUJE 7. ROČNÍK 

FOTOGRAFICKÉ SOUTĚŽE 

OTMAROVO OKO
Gymnázium Vysoké Mýto letos již posed-
mé pořádá oblíbenou fotografickou 
soutěž Otmarovo oko pro studenty 

základních a středních škol. Na rozdíl 
od minulých ročníků je jen jediný ter-
mín odevzdání prací, a to 30. května 

2014.  Zůstává čtveřice témat i možnost 
zaslat ke každému z nich trojici fotografií. 
Zachována je i loňská úspěšná kategorie 
mobilních zařízení. Soutěžní snímky je 
třeba zaslat na adresu foto@gvmyto.cz. 
Podrobná pravidla soutěže jsou dostupná 
na webových stránkách Gymnázia www.
gvmyto.cz. Soutěž bude zakončena 
výstavou fotografií v Regionálním muzeu 
ve Vysokém Mýtě. V jejím rámci proběhne 

i vyhlášení  vítězů spojené s udílením 
cen. Zejména díky podpoře Města Vysoké 
Mýto obdrží nejlepší fotografové ceny v 
hodnotě 3 000 Kč. 
I v letošním roce je výběr čtveřice témat 
volně inspirován významným výročím. V 
roce 2014 si svět připomíná 100 let od 
vypuknutí první světové války. Myšlenky 
na hrdinství (nejen) českých vojáků boju-
jících na obou stranách konfliktu nás vedly 
k volbě témat „Domov“, „Boj“, „Tradice“ 

a „Cizí kraj“. 

Petr Morávek
 

SŠPO

VYSOKOMÝTSKÁ 

PODNIKATELKA V ISTANBULU
Jakmile se náš osmičlenný tým ze Střední 
školy podnikání Vysoké Mýto dozvěděl 
o tom, že po vydařených setkáních škol 
zapojených do mezinárodního projektu 
YUMMY je další a zároveň poslední zas-
távkou největší město Turecka – Istanbul, 
neváhali jsme ani chvilku a toužebně 
odpočítávali každý den do odjezdu - 
neděle 30. března.
Projektového týdne v Istanbulu se 
zúčastnili učitelé a studenti z našich part-
nerských škol z Turecka, Finska, Španělska, 
Belgie, Německa a Francie. S některými 
jsme se už znali z předchozích setkání, ale 
opět jsme se seznámili i s novými lidmi.
Hlavním bodem našeho programu bylo 
promítání filmů v partnerské škole, kde 
jsme se dočkali přivítání hodného fot-
balových hvězd. Promítaly se zde filmy, 
které každá skupina v uplynulých třech 
měsících natáčela, ale i ty, které vznikaly 
přímo v ulicích Istanbulu v rámci mezi-
národních skupin.
Istanbul byl v době naší návštěvy celý 
rozkvetlý množstvím tulipánů různých 
barev. Během pětidenního pobytu jsme 
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v tomto nádherném městě obdivovali 
jeho historické části s nejslavnějšími 
symboly Istanbulu - Modrou mešitou a 
chrámem Hagia Sofia, prozkoumali jsme 
i přelidněné a nekonečné uličky his-
torického Grand Bazaru, kde se jeden 
stánek tísní vedle druhého. Na skok jsme 
se novým podmořským metrobusem 
podívali i do asijské části Istanbulu a 
na břehu Bosporu jsme se slunili, pili 
turecký čaj a užívali si výhledu na Evropu. 
Poslední večer jsme strávili na pobřeží 
Marmarského moře. Zde proběhla skvělá 
večeře, diskotéka a nakonec i loučení.
Všichni jsme moc rádi, že jsme se do 
tohoto exotického koutku země mohli 
podívat, odvezli jsme si spoustu zážitků, 
zkušeností a prožili zde mnoho legrace. 
Uvědomujeme si, že ne každá škola pod-
poruje takovéto projekty, a jsme moc rádi, 
že jsme během několika měsíců mohli 
poznat život a kulturu v několika zajíma-
vých zemích Evropy.

Monika Snítilá,
studentka Střední školy podnikání

ve Vysokém Mýtě
 
   

ZUŠ 

Úterý 6. 5. v 18.00, koncertní sál školy
II. ABSOLVENTSKÝ KONCERT 

Úterý 13. 5. v 17.00, koncertní sál školy
KONCERT PRO MAMINKY 

Sobota 17. 5. v 19.00

VYSTOUPÍ BIG BAND ZUŠ 

VYSOKÉ MÝTO V RÁMCI 

ČERMÁKOVA VM SE 

ZPĚVAČKOU DASHOU

Úterý 20. 5. v 18.00, koncertní sál školy
III. ABSOLVENTSKÝ KONCERT 

Čtvrtek 22. 5. v 16.30, Šemberovo divadlo
Klub rodičů a přátel ZUŠ Vysoké Mýto a 
Základní umělecká škola, Vysoké Mýto 
vás zve na
KONCERT DĚTSKÉHO 

PĚVECKÉHO SBORU RUBÍNEK 
k příležitosti 20. výročí od jeho založení. 
Účinkují:

Dětský pěvecký sbor Karosáček MŠ 
Slunečná. 
Přípravné sbory Korálek a Kamínek. 
Dětský pěvecký sbor Rubínek ZUŠ, Vysoké 
Mýto. 

Pátek 23. 5. v 18.00, Šemberovo divadlo  
Účinkují: 

Přípravné sbory Korálek a Kamínek. 
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Dětský pěvecký sbor Rubínek ZUŠ, Vysoké 
Mýto. 
Mládežnický pěvecký sbor Rubínek. 
Sbormistři: Olga Mrázová, Monika 
Zerzánová a Pavel Zerzán. 
Vstupné: 50 Kč. 
Předprodej vstupenek v IC MěÚ VM od 5. 5.

Neděle 25. 5. v 15.00

BIG BAND NA JAZZOVÉM 

FESTIVALU V CHOCNI 

Dne 25. března se žákyně kytarového 
oddělení zúčastnily Soutěže základ-
ních uměleckých škol - krajského kola v 
Pardubicích. Marie Balcarová (nar. 2006) 
získala ve své kategorii  1. cenu.  Patricie 
Bártková (nar. 2002) získala ve své katego-
rii 2. cenu.
Dne 27. -  29. března se obě děvčata 
zúčastnila V. ročníku soutěže ve hře na 
klasickou kytaru "PRAGuitarra Clássica 
2014". Zde Marie Balcarová obdržela 1. cenu 
v kategorii nejmladších, dále pak Cenu za 
nejlepší provedení skladby českého auto-
ra a Cenu Praha Music center - španělskou 
kytaru "Kantáre vivace". Patricie Bártková 
obdržela Čestné uznání. Soutěžila s 24 
soutěžícími ve věkové kategorii 2000 - 
2002 a ona patřila mezi dva nejmladší. 
Děvčatům i učitelce Janě Bíbusové 
blahopřejeme!

Dne 3. 4. se v České Třebové konalo kraj-
ské kolo soutěže smyčcových nástrojů 
ZUŠ. Anežka Jiskrová, žákyně uč. Heleny 
Vedralové, zde v nejvyšší 9. kategorii zís-
kala 1. místo ve hře na housle a zároveň 
obdržela Zvláštní cenu poroty za inter-
pretaci Koncertu G-dur pro housle W. A. 
Mozarta. Srdečně blahopřejeme jí a také 
uč. Vlastimilu Jurčíkovi, který se postaral o 
výborný klavírní doprovod.

Ředitelství školy

Emko

Středa 7. 5. v 15.00

VÝTVARNÁ PŘÁNÍČKOVÁ 

DÍLNA – DEN MATEK
Přijď za námi do Emka a vyrob své mamin-
ce přáníčko ke Dni matek. Můžeš kreslit, 
malovat, lepit, stříhat, plést košík, vyrábět 
z fimo hmoty, sypaných písků nebo třeba 
vyrobit koláž. Fantazii se meze nekladou! 
Svou maminku určitě potěšíš.
 
Čtvrtek 15. 5. v 15.00

TURNAJ V PING-PONGU
Přijď se do Emka zúčastnit turnaje v pinci 
v mladší a starší kategorii a vyhrát nějakou 
zajímavou cenu.
 
Středa 21. 5. v 15.00

Výtvarná dílna

SYPANÉ PÍSKY
Přijď za námi do Emka a vyzkoušej si 
výtvarnou techniku – tvorbu sypanými 
písky na korkovou podložku. Můžeš si 
vyzkoušet práci a trpělivost mnichů a 
vysypat si vlastní obrázek nebo mandalku. 
Díky lepidlu se ti obrázek nerozsype ani 
nerozfouká.
 
Čtvrtek 29. 5. v 15.00

SOUTĚŽIVÉ ODPOLEDNE
Přijď za námi do Emka na soutěživé odpo-
ledne. Můžeš si vyzkoušet a poměřit své 
síly s ostatními třeba v opičí dráze, točení 
obručemi, ale i v soutěžích na postřeh a 
paměť. Přijď si zasoutěžit a vyhrát sladké 
odměny.
 
Měsíční výtvarná soutěž

MÁJ – LÁSKY ČAS
Přijď v květnu do Emka a nakresli nebo 
namaluj nám obrázek na téma Máj – lásky 
čas. Můžeš nám nakreslit zamilovaný 
obrázek, ale i něco, co máš opravdu rád/a, 
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a je to pro tebe důležité. Kreslením se 
zapojíš do měsíční výtvarné soutěže o 
sladké odměny.

Služby a uvedený program jsou určeny 
výhradně pro děti a mládež ve věku 6 – 26 let!
Více na našich stránkách na Facebooku 
(NZDM Emko Vysoké Mýto).
 
Otevřeno máme – klub:                                                                                          
Pondělí – čtvrtek      13.30 – 17.30                
Pátek                          12.00 – 16.00  
terén:

pondělí a středa       10.00 – 13.00          
                         
Kde nás najdeš?

Průmyslová 168, Vysoké Mýto (směr 
Vraclav, vedle tělocvičny a nově 
Technických služeb).
 
Kontakt: 

Koordinátorka zařízení: 
Veronika Štaudová, tel.: +420 774 658 597, 
e-mail: emko@skp-centrum.cz,
www.skp-centrum.cz.

Mikádo

Úterý 6. 5. a středa 7. 5. v 18.00,

Šemberovo divadlo
T-KOMPLEX

MÁ 26. NAROZENINY
Závěrečné vystoupení taneční skupiny 
T-Komplexu a jejich hostů. Večer plný 
tance, sportu, hudebních vystoupeních a 
dalších zajímavostí.
Vstupné: 60 Kč.
Předprodej lístků v Mikádu (Po - Pá od 9.00 
– 16.00). Informace na tel.: 731 108 510, 
e-mail: lucka@ddm-mikado.cz, info@ddm-
mikado.cz.

Čtvrtek 8. 5. – pátek 9. 5. 

DVOUDENNÍ VÝLET NA 

KARLŠTEJN A DO PŘÍRODNÍ 

REZERVACE AMERIKA
První den:  turistický výšlap na Velkou 
Ameriku a další přilehlé lomy. Cca 10 km, 
večerní procházka k hradu.
Druhý den: návštěva hradu nebo indi-
viduální program například k návštěvě 
muzea voskových figurín atd... Doprava: 
hromadně vlakem.
Přihlášky už nyní v Mikádu nebo
na e-mail: lada@ddm-mikado.cz.
 
Čtvrtek 15. 5. od 15.00 děti, dospělí od 

18.00 

SRDÍČKOVÁNÍ
Přijďte si vyrobit keramické srdíčko a 
udělejte radost sobě, nebo někoho poda-
rujte.
Lektor:  Lucie Fulíková.
Cena: děti 50 Kč, dospělí 70 Kč.
Na tento kurz je nutné přihlásit se předem v 
Mikádu nebo na e-mail: lucka@ddm-mikado.cz
 
Pátek 16. 5. ve 14.00, Jungmannovy sady
KULIČKOVANÁ
Přijďte si zahrát klasickou cvrnkanou na 
10 kuliček.
Startovné: 20 Kč.
Informace na tel.: 731 108 510
nebo na e-mailu: david@ddm-mikado.cz.
 
Úterý 27. 5. v 18.00, M-klub (malý sál)
KLÍČOVOU DÍRKOU
Závěrečná vystoupení dětí - ukázky záj-
mových činností.
Vstupné: 25 Kč.
 

Příměstské tábory a taneční tábor jsou 
plně obsazeny.
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Tykadlo

V měsíci květnu otevírací doba 

otevřené herny zkrácena na Po – St od 

9.00 do 12.00. 

Během dopoledne se můžete zúčastnit 
krátkého programu s určitým zaměřením:
Pondělí – pohybové aktivity, říkanky, 
pohádky. Úterý – Šikovné ruce – inspirace 
montessori pedagogikou. Středa – výtvar-
né hrátky.
 
Workshop pro rodiče a děti

Středa 7. 5. v 9.30 

OTISKY DO KERAMICKÉ HLÍNY
Otiskněte ručičky a nožičky vašich dětí do 
keramické hlíny. Díky výpalu v peci trvanli-
vost a krásná vzpomínka zaručena. S sebou 
starší oblečení a ručník.
Prosíme o přihlášení přes email či zprávu na 
fcb nebo sms do 7. 5., děkujeme.
Cena: 40 Kč.
 
Středa 14. 5. od 9.00 do 18.00 
RETRO FOCENÍ
Fotografování dětí s retro tématikou. 
Nechte vyfotografovat své dítě či děti v 
retro stylu a získáte tak nádhernou vzpo-
mínku. Focení bude probíhat po celý den 
od 9.00 – 18.00 hodin.
Doporučujeme se předem domluvit na 
hodinu fotografování na tel. č. 739 084 971.
Cena: 330 Kč (5 fotografií), 530 Kč (10 
fotografií + koláž zdarma), každá další 
fotografie za 50 Kč, tisk fotografie 25 Kč. 
Fotografie jsou k dispozici na CD nebo zasí-
lány e-mailem.
 
Přednáška 

Středa 21. 5. v 10.00

LR ZDRAVÍ A KRÁSA
Zdraví trochu jinak. Cítíte se unavené, 
vystresované, bez energie? Chcete před-
cházet nemocem a ušetřit za léky? Víme 

jak nato! Přijďte si popovídat s Evou 
Burešovou.  Hlídání dětí zajištěno v herně.
Cena: 30 Kč.
 
Čtvrtek od 17.00 do 18.30 

CVIČENÍ PRO TĚHOTNÉ

S PŘEDPORODNÍ PŘÍPRAVOU
Lekce zahrnuje 45 minut cvičení + 30 minut 
předporodní přípravy. Součástí kurzu je i 
přednáška pediatra, přednáška o kojení 
vedená laktační poradkyní a proškolení 
tatínků k porodu. Na každé lekci čeká na 
maminku malý dáreček.
Cena: 1 200 Kč (12 lekcí).
 
Úterý od 18.00 do 19.00 

CVIČENÍ PRO TĚHOTNÉ
Lekce zahrnuje 45 minut předporodní pří-
pravy + diskuse. Součástí kurzu je i před-
náška pediatra, přednáška o kojení vedená 
laktační poradkyní a proškolení tatínků k 
porodu. Na každé lekci čeká na maminku 
malý dáreček. Maminky mohou vstoupit 
do kurzů kdykoli!
Možnost online přihlášky na www.ddm-
mikado.cz záložka MC Tykadlo/podzáložka 
předporodní kurzy. Na cvičení a předporodní 
přípravu vám rádi vystavíme doklad pro vaši 
pojišťovnu. Odborný lektor: registrovaná 
zdravotní sestra Pavla Houdková.
(Dotazy a bližší informace na: Pavla.H@
seznam.cz nebo na tel. 732562285.)
Cena: 600 Kč (6 lekcí).

NABÍDKA LETNÍCH 

PŘÍMĚSTSKÝCH TÁBORŮ PRO 

DĚTI OD 3-6 LET

7. – 11. 7. 

ZAKLETÉ KRÁLOVSTVÍ 
Přihlášky do 16. 6.  Cena: 1 300 Kč.

21. – 25. 7. 

PIRÁTSKÁ CESTA ZA POKLADEM
Přihlášky do 27. 6. Cena: 1 300 Kč.
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18. – 22. 8. 

DOBRODRUŽNÁ CESTA

WILLYHO FOGA
Přihlášky do 18. 7.  Cena: 1 300 Kč.
 
Vedoucí všech třech táborů: Tereza 
Poláková.
V ceně táborů: svačina, obědy, pitný režim, 
materiál, odměny.
Min. počet 6 dětí, max. 12 dětí.
Kontakt: Eva Olivová, eva@ddm-mikado.cz, 
739 084 971,
www.ddm-mikado.cz.

Žabárna

Přednášky 

Pátek 16. 5. v 18.00

Zdenka Malotová:

PŘÍRODNÍ ŽIVOT A UČENÍ DĚTÍ 

DOMA
 
Sobota 17. 5. v 9.00

Zdenka Malotová:

KURZ "ZAČERSTVA - ŽIVÁ 

STRAVA (NEVAŘENÁ STRAVA) 

A JAK SI JI PŘIPRAVIT"
 
Středa 21. 5. v 19.00

Radim Urbánek:

O MLETÍ OBILOVIN NA RUČNÍCH 

MLÝNCÍCH
Mlýnky můžete vzít s sebou.
 
Středa 28. 5. v 18.00

Blanka Kolářová Sudíková:

O VODĚ

(KRÁSNÝ A SILNÝ ELEMENT)

Čajovna Čajka

Přednáška 

Úterý 6. 5. v 18.30 

RUSKO
Víte o tom, že máme ve Vysokém Mýtě 
dobrovolníky z jiných zemí? Tento měsíc 
nám každý představí svoji zem. Začíná 
Anastasy Semenova z Ruska. V rámci 
přednášky se dozvíte o evropských dobro-
volnických programech Evropské dobro-
volné služby a zároveň vám můžeme pora-
dit, jak bezpečně vycestovat s projekty EU. 

Happening 

Sobota 10. 5. v 9.30, místo konání bude 
upřesněno
FÉROVÁ SNÍDANĚ
Pojďme spolu posnídat a podpořit tak 
Světový den pro fair trade. Zapojme se 
do akce, která se koná po celé repub-
lice. Přijďte v klidu posedět, ochutnat 
co dobrého kdo vytvořil a na oplátku 
přineste na ochutnání vlastní dobroty. 
Vyrábíte vlastní jogurty, máslo, pečete 
domácí chléb? Sem s tím! Ve spolupráci se 
Zelenou jídelnou Rosničkou.
 
Přednáška 

Pátek 16. 5. v 18.30

TURECKO
Pokračování představení zemí „našich“ 
dobrovolníků. Tentokrát nám o své zemi 
povypráví Cenk Ulugun. V rámci přednášky 
se dozvíte o evropských dobrovolnic-
kých programech Evropské dobrovolné 
služby a zároveň vám můžeme poradit, 
jak bezpečně vycestovat s projekty EU. 

Přednáška 

Úterý 20. 5. v 18.30

SRBSKO
Další na řadě je Jovana Milaškov a Srbsko. 
V rámci přednášky se dozvíte o evrop-
ských dobrovolnických programech 
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Evropské dobrovolné služby a zároveň 
vám můžeme poradit, jak bezpečně 
vycestovat s projekty EU. 

Diskuse 

Sobota 24. 5. v 18.00

ŘÍZENÁ DISKUSE
Přijďte si kultivovaně popovídat o tématech, 
která vás zajímají. 

Přednáška 

Pátek 30. 5. v 18.30

SLOVENSKO
Poslední z cyklu je Slovensko, které nám 
představí Tomáš Kmeť. V rámci přednášky 
se dozvíte o evropských dobrovolnických 
programech Evropské dobrovolné služby 
a zároveň vám můžeme poradit, jak 
bezpečně vycestovat s projekty EU. 

Český červený kříž

HUMANITÁRNÍ SBÍRKA
Pondělí 19. 5. od 9.00 do 17.00

Pondělí 16. 6. od 9.00 do 17.00

v budově Penzionu č. p. 124/II u auto-
busového nádraží – vchod od gymnázia.
Do humanitární sbírky bereme: čisté 
ošacení, lůžkoviny, ručníky, utěrky, záclo-
ny, deky (ne péřové), nepoškozenou obuv, 
školní a sportovní potřeby, hračky atd.
Pro pracovní terapie sbíráme: zbytky 
látek, vlny, příze (prosíme označit zvlášť).
Tel.: 736 441 598, 728 515 383.

Těšíme se na vás.
Představenstvo ČČK,

Vysoké Mýto

Domov pro seniory

Pondělí 12. 5. v 15.30, jídelna Domova 
pro seniory
Domov pro seniory Vysoké Mýto vás 
srdečně zve na besedu
VLÁDNÍ VOJSKO A VYSOKÉ 

MÝTO V DOBĚ 2. SVĚTOVÉ 

VÁLKY
Přednáší: Jiří Junek, poslanec PČR, zastu-
pitel města Vysoké Mýto (nestr. za KDU 
- ČSL), 
„Platný jak vládní vojsko v Itálii “, dříve 
běžné rčení je dnes už téměř zapome-
nuto, stejně jako existence samotné pro-
tektorátní armády. Pojďme si tedy přiblížit 
vládní vojsko, proč vzniklo, jak fungovalo, 
jaká byla jeho úloha při nasazení v Itálii či 
během květnového povstání v roce 1945. 
A jaký má vlastně vládní vojsko vztah k 
Vysokému Mýtu? Jeden z jeho jedenácti 
praporů – 9. prapor – byl ubytován právě 
v tomto městě.
Vstup zdarma.

Církve

Křesťanské církve

Čtvrtek 8. 5.

VÝLET PRO SENIORY DO 

NOVÉHO MĚSTA NAD METUJÍ 

A DO POUTNÍHO MÍSTA 

ROKOLE 
Více informací na tel. 728 185 336 nebo 
e-mailu rkfvmyto@tiscali.cz.
 
Pondělí 12. 5. v 19.00, fara
SLOVO ŽIVOTA
Pravidelné setkání nad Písmem sv. se 
společným sdílením nad zkušenostmi s 
žitím Božího slova.
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Neděle 18. 5. v 8.30, chrám sv. Vavřince
DĚTSKÁ MŠE SV.
Hraje a zpívá Sboreček.
 
Neděle 1. 6. v 8.30, chrám sv. Vavřince
MŠE SV. S PRVNÍM

SV. PŘIJÍMÁNÍM DĚTÍ
Hraje a zpívá Sboreček.

Českobratrská církev evangelická

Bohoslužby ve farním sboru ČCE

Neděle 4. 5. v 9.00

Neděle 11. 5. v 9.00

Bohoslužby s vysluhováním večeře Páně.
Neděle 18. 5. v 9.00

Neděle 25. 5. v 9.00

Rodinné bohoslužby s vyprávěním pro děti.

Během všech nedělních bohoslužeb 
probíhá souběžně i nedělní škola pro 
děti. Výjimku tvoří rodinné bohoslužby.

BIBLICKÉ VYPRÁVĚNÍ PRO DĚTI 

VE FARNÍM SBORU ČCE
Středa 7. 5. v 16.45

Středa 14. 5. v 16.45

Středa 28. 5. v 16.45

Pátek 30. 5. v 18.00

SETKÁNÍ STŘEDNÍ GENERACE 

VE FARNÍM SBORU ČCE

Úterý 6. 5. v 18.00, fara ČCE
POSEZENÍ NAD BIBLÍ

VE FARNÍM SBORU ČCE
Ekumenické, podobenství Matoušova 
evangelia.

Úterý 27. 5. v 18.00, fara CČSH
POSEZENÍ NAD BIBLÍ NA FAŘE 

CČSH
Ekumenické, podobenství Matoušova 
evangelia.

Církev Bratrské jednoty baptistů 

Přednáška

Neděle 11. 5. v 9.30, M-klub
JEŽÍŠ DNES
Host: Marek Macák.
Přednáška proběhne v rámci bohoslužby 
církve Bratrské jednoty baptistů a regionální 
konference mladých lidí. 
 
Bůh uzdravuje i dnes

Nikdo nechce být nemocný. Zdraví je jedna 
z nejvýznamnějších životních hodnot. 
Ježíš za svého života na zemi uzdravoval 
fyzické i duševní nemoci.
18. 5. Boží zaslíbení uzdravení z nemoci
25. 5. Proč jsou nemoci? 
1. 6. Boží moc k uzdravení 

Církev Bratrské jednoty baptistů vás zve 
na své  bohoslužby, v rámci kterých se 
chceme modlit za nemocné. Neděle v  

9.30 hod., (pokud není uvedeno jinak), 
Pražská 72, Vysoké Mýto, www.bjbvm.cz.
 
20. 7. - 26. 7., Čenkovice v Orlických 
horách
ENGLISH CAMP PRO RODINY

S DĚTMI I PRO JEDNOTLIVCE
Cena: 1 000 Kč do 3 let, 1 900 Kč věk 3 až 10 
let, 2 100 Kč 10 až 15 let, 2 900 Kč od 15 let 
(při přihlášení do 31. 5.).
Přihlášky a další informace u kontaktní 
osoby:  Zdeněk Spilko, tel. 733 347 345, 
e-mail: z.spilko@tiscali.cz.
 
12. 7. - 19. 7., chata Jedlová v Deštném v 
Orlických horách
PUZZLE(d)
English camp pro mládež (15 – 22 let)
Cena: 3 500 Kč. Přihlášky ke stažení na: 
www.bjbvm.cz. Přihlašujte se do 15. 6. 
Kontaktní osoba: Zuzana Vačkářová,  
e-mail: zuzana.vackarova@bjbvm.cz.
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Křesťanské církve

Pátek 23. 5.

NOC KOSTELŮ 
Srdečně vás zveme na Noc kostelů, která nese letos moto z knihy Genesis 1,14: „Nechť 
jsou světla na nebeské klenbě, aby oddělovala den a NOC. Budou na znamení časů, dnů a let.“  
Všechny vás srdečně zveme k účasti na hře, která bude jako každý rok spojovat všechny 
kostely a modlitebny Vysokého Mýta a na Knířově. V letošním roce jsme navázali na moto 
Noci kostelů a hra nese název „Časy se mění, ale Boží milost zůstává.“ Průkazku s mapkou 
si budete moct vyzvednout v jakémkoliv kostele či sboru a sbírat do ní samolepky s bib-
lickými příběhy. Cenu si budete moct vyzvednout v kostele Nejsvětější Trojice. Pokud se hry 
zúčastní tři generace z jedné rodiny, čeká vás bonusová odměna.
Chrám sv. Vavřince 16.30 - 23.00

celý večer výstava liturgických oděvů, prohlídka sakristie
17.30, 19.15, 21.00 komentované prohlídky výstavou liturgických oděvů 
16.30 - 17.30  společné zahájení Noci kostelů -  scénky s biblickými příběhy aneb     
                                  „Časy se mění, ale Boží milost zůstává“ 
17.30 - 20.00   zpřístupnění severní věže se zvonem z r. 1466 a návštěva kůru
18.00 - 19.00 komentovaná mše sv. 
19.15 - 19.30 komentovaná prohlídka kostela
19.45 - 20.15 módní přehlídka liturgických oděvů  
22.00 - 22.30 noční koncert Musica da Chiesa
Kostel Nejsvětější Trojice  19.00 - 23.00

celý večer prostor ke ztišení a modlitbě, vydávání cen za hru
21.00 - 21.30  koncert Sborečku
Vinárna „U Zachea“  22.00 - 0.30 

22.00 - 23.00  posezení na zahradě 
23.00 - 0.30  farní sklípek „U Zachea“ – povídání při sklence vína, společné ukončení 
                                  Noci kostelů
Husův sbor 18.00 - 22.00

celý večer výstava fotografií Pavla Máry - Memory 09 / Madony 99, prohlídka sboru 
                                  s bramboráky
21.00 - 21.30 zhudebněné básně Jana Skácela
Sbor Českobratrské církve evangelické 18.00 - 22.00

celý večer  představení sboru, přístup na kůr, hry pro děti
19.00 - 20.00  čtení z Písma sv. s doprovodem varhan a trubky
Sbor Bratrské jednoty baptistů 18.00 - 22.00 

celý večer  výstava o historii církve, prohlídka modlitebny, posezení u kávy, čaje a 
                                  palačinek
Sborový dům Církve bratské 18.00 - 22.00

celý večer prohlídka sborového domu, výstava obrazů a kavárna s občerstvením
18.00 - 19.00  koncert pro Rock Solid Klub
19.30 - 20.30  chvály s modlitbami za nemocné NAAM
21.00 - 21.50  koncert RSB
Poutní kostel Knířov 17.00 - 20.00

Vernisáž a výstava obrazů "Knířov dětskýma očima". Výstava je prodejní a nákupem obrázku 
přispějete na dobročinné účely. Posezení a kavárna na faře.
 V 19.30 je zajištěn od zdravotního střediska odvoz na Knířov, odvoz zpět z Knířova ve 20.00.
Více informací: www.nockostelu.cz.
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Česká křesťanská akademie

Sobota 17. 5. v 17.00, Husův sbor
VERNISÁŽ VÝSTAVY 

FOTOGRAFIÍ PAVLA MÁRY 

MEMORY 09 / MADONY 99
Hudba: Milek Havlík - jazzové improvizace.
Výstava potrvá do 30. 6., otevřeno v neděli 
od 9.00 do 11.00, ve středu od 14.00 do 
17.00  a po domluvě na tel.: 776 665 132.

Přednáška

Pátek 30. 5. v 18.30, sál ZUŠ
Rudolf Špaček:

AUSTRÁLIE 
Akce pořádá Církev československá husitská 
a Česká křesťanská akademie ve Vysokém 
Mýtě.

Církev československá husitská a pardu-
bický vikariát pořádají v termínu
od 27. 7. do 5. 8. 

LETNÍ DĚTSKÝ TÁBOR
Vranice u Nových Hradů. 
Na téma Dva roky prázdnin.
Cena tábora je 2 200 Kč.
Informace a přihlášky na tel.: 776 665 132.

Neděle 11. 5. v 15.00, nám. Přemysla 
Otakara II.
OSLAVA SVÁTKU MATEK
Zveme naše maminky a babičky na osla-
vu Svátku matek. Popřát a zazpívat vám 
přijde dětský pěvecký sbor Karosáček, 
mládež z Bereniky, smíšený pěvecký sbor 
Otakar a další.

Jednota Orel

Koncert

Pondělí 12. 5. v 19.00, koncertní sál ZUŠ
KONCERT KLAVÍRISTY 

DANIELA JUNA A JEHO HOSTŮ
Všichni milovníci klasické i filmové hudby 
jsou srdečně zváni na koncert výborného 
interpreta Daniela Juna a jeho hostů. 
Daniel se věnuje pravidelné koncertní 
činnosti, od roku 2005 má na kontě již 135 
koncertních vystoupení v České republice 
i v zahraničí. Ve většině případů se jedná o 
klavírní recitály, které sám provází slovem. 
Daniel se do Vysokého Mýta vrací po 
třech letech s pestrým programem z díla 
Leoše Janáčka, Ference Liszta, Fryderyka 
Chopina a Jana Nováka. Jako hosté se 
vám představí sourozenci Jiskrovi. 
Jeho dlouholetý spoluhráč, absolvent 
kroměřížské konzervatoře Ondřej Jiskra 
(trombón) a jeho sestra Anežka Jiskrová 
(housle). Více na www.danieljun.cz
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Dětský tábor

DĚTSKÝ LETNÍ TÁBOR 

DOMAŠOV U JESENÍKU
Pořadatel: Občanské sdružení Venuše  
Vysoké Mýto.
I v letošním roce připravujeme pro děti 
14denní letní tábor v krásné přírodě 
jesenických hor.
Tábor je určen pro děti ve věku od 7 do 
15 let.  Ubytování je zajištěno ve stanech 
s podsadou, stravujeme se minimálně 5x 
denně a dětem nabízíme program plný 
her a soutěží s motivovanou celotáboro-
vou hrou. Tábor organizují a vedou osoby 
s odpovídající kvalifikací a dlouholetou 
zkušeností (tábor funguje již 37 let). Tábor 
je pro děti bezpečný a je legální akcí, 
ohlášenou orgánu hygienické služby i 
Obecnímu úřadu v Domašově u Jeseníku.

Termíny:  28. 6. - 12. 7. a 12. 7. - 26. 7. 
Cena tábora je 3 400 Kč s možností uplatnit 
si slevu 300 Kč na sourozence. 
Velmi rádi zodpovíme všechny vaše dot-
azy na telefonních číslech 732 978 323 
- Podmajerská,  605 935 398 - J. Šeda – 
1. běh, 604 663 016 - H. Abrahamová,
721 544 106 - F. Mňuk – Turek – 2. běh, 
nebo na emailu sdruzeni.venuse@seznam.
cz. Další informace a fotografie tábora 
naleznete na www.tabordomasov.wz.cz, 
www.sdruzeni.venuse.myto.cz.

Choceň 

Neděle 11. 5.  v 15.00 

POHÁDKY POD NEBESY
Milé děti, vezměte si deku, svačinku a rodin-
né příslušníky a přijďte k choceňskému 
zámku, odtud se všichni vypravíme do říše 
pohádek, která se rozkládá jen kousek za 
zámkem - na louce. Tam vám své nejmilejší 
pohádky přečtou choceňští divadelníci a 
další pohádekmilci a nakonec si společně 
zazpíváme divadelně ztvárněnou písničku 
o štěňátku.
Když bude pršet, musíte o pohádku 
poprosit rodiče, a do parku se vydáme jindy!
 

Javorník

17. 5. od 9.00 do 16.00, Farma Brůna
ZO ČSCH „U Rybníčku“ Kostelní Lhota a 
Farma Brůna zvou nejen všechny rodiny s 
dětmi na akci
POZNEJTE NÁŠ VENKOV

SE ZVÍŘÁTKY, JAK JE NEZNÁTE
Více informací: www.farmabruna.cz.

Nové Hrady

Koncert

Sobota 7. 6. v 16.00, zámek Nové Hrady
LANŠKROUNSKÝ SMÍŠENÝ 

SBOR
Vstupné dobrovolné.
Více informací: www.lsps.cz

Z okolí
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ODBORNÉ ZAJIŠTĚNÍ PÉČE O PACIENTY VE VYSOKOMÝTSKÉ 

NEMOCNICI
Je zdravotníků v  nemocnici dostatek nebo jich je málo?
V našem sdělení se pokusíme odpovědět na otázku, kterou si často kladou nejen pacienti, 
ale i zdravotníci téměř ve všech zdravotnických zařízeních. Kdo vlastně určuje, kolik lékařů, 
sester i sanitářů má v nemocnici pracovat?
Pro každé zdravotnické zařízení jsou závazné vyhlášky Ministerstva zdravotnictví o 
požadavcích na personální, přístrojové a prostorové zabezpečení zdravotních služeb. 
Dodržování těchto vyhlášek zdravotnickými zařízeními kontroluje čtvrtletně Všeobecná 
zdravotní pojišťovna.
Zda jsou vyhláškou nastavené tzv. minimální počty personálu dostatečné, je otázkou, na 
jejíž odpověď může být mnoho pohledů. Uveďme pouze dva z nich. Pokud se podíváme 
z pohledu náročnosti lékařské a ošetřovatelské péče o pacienty v dnešní době, jistě si 
odpovíme, že lékařů, sestřiček a sanitářů, kteří se nepřetržitě starají o pacienty, není nikdy 
dost. Druhý pohled je ekonomický. I zde jsou stanovena pro zdravotnická zařízení jasná 
pravidla. Za každý výkon, za každou hospitalizaci pacienta, je ministerskou vyhláškou 
stanoveno, jaké finanční prostředky zdravotnické zařízení obdrží. Naproti tomu finanční 
prostředky vynaložené na mzdy tvoří v nemocnicích 55-65 % veškerých vynaložených 
nákladů nemocnice /Vysokomýtská nemocnice vynakládá 72 % nákladů na mzdy/. 
Nemocnice si tedy může zaměstnávat a dát do služeb tolik personálu, kolik je schopna 
zaplatit. Management každé nemocnice má proto nelehký úkol a velkou zodpovědnost 
za udržení kvalitní péče, zajištění  erudovaného personálu a k tomu zabezpečení dalšího 
rozvoje nemocnice. Přitom má povinnost pracovat s péčí řádného hospodáře.
Ve Vysokomýtské nemocnici chceme udržet velmi dobrou kvalitu poskytované péče 
nejen na lůžkových odděleních, ale také v ambulancích a v operativě. Do praxe zavádíme 
akreditační standardy. Bedlivě dbáme na dodržování hygieny. Dohlížíme na  bezpečnost 
pacientů. Zavedli jsme program kontinuálního zvyšování kvality. V rámci tohoto programu 
máme připravené rozvojové projekty rozšiřující péči o pacienta, zkvalitňující proces léčení 
a ošetřování našich nemocných. Od března tohoto roku jsme například spustili projekt 
nutriční péče o dlouhodobě nemocné pacienty. Od dubna, v rámci rehabilitační péče, 
zavádíme tzv. rehabilitační ošetřovatelství, které má přispět k prevenci komplikací a zajis-
tit větší mobilitu pacientů. Postupně budeme realizovat další projekty, kterými zkvalit-
níme péči o pacienty. S projektem nutriční péče, rehabilitační ošetřovatelství a dalšími 
připravovanými vás budeme v následujících číslech zpravodaje seznamovat.
A co se týká otázky, kterou jsme si položili v úvodu? Máme v nemocnici zabezpečené počty 
personálu? Odpověď zní ANO. Bez přístrojového, prostorového a personálního zajištění by 
s námi zdravotní pojišťovny rozvázaly smluvní vztah. Konkrétně zde můžeme uvést, že na 
lůžkových odděleních následné péče u nás pracuje o dvě sestry více a současně zde pracuje 
o dvanáct sanitářů a sanitářek více než stanovuje ministerská vyhláška. I přes úsporná 
opatření, která v nemocnici byla v tomto roce implementována,  nebyla jediná zdravotní 
sestra ani sanitářka z nemocnice propuštěna. Našim zájmem je i nadále takto nastavené 
nadstandardní počty ošetřujícího personálu udržet. 

Josef Pejchl, ředitel Vysokomýtské nemocnice

Vysokomýtská nemocnice
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VYSOKOMÝTŠTÍ LODNÍ MODELÁŘI BYLI ÚSPĚŠNÍ NA MČR

V OLOMOUCI
Ve víkendových dnech 14. - 16. března byl na výstavišti Flora veletrh „FOR MODEL“ a v jeho 
rámci  byla část pavilonu A dějištěm mistrovství ČR lodních modelářů, kteří se zabývají stav-
bou přesných maket skutečných lodí a lodních dílů. Vysokomýtští občané mohli vidět toto 
mistrovství s mezinárodní účastí v loňském roce ve velkém sále M-klubu.
Letošní, ač velmi hojně navštívené, bylo rozsahem i umístěním na podstatně nižší úrovni. 
Modely byly vystaveny v novém přístavku pavilonu A s poměrně nízkým stropem a velmi 
slabým osvětlením zářivkami zabudovanými ve stropě. Účast pouze 40 modelů je téměř 
poloviční proti účasti v Mýtě.
Klub lodních modelářů Vysoké Mýto sdružuje dvě odlišné lodně modelářské třídy. Jedna sku-
pina jsou modeláři, kteří se věnují rychlostním společným závodům RC člunů a kteří budou 
pořádat poslední závod letošního mistrovství v září v ATC Hluboký u Holic, druhou skupinu 
tvoří právě stavitelé maket. Ti se pochopitelně vydali své práce předvést na mistrovství v 
Olomouci.     
Radostné je, že jejich účast přinesla ovoce vyjádřené medailemi za modely, které tam 
předvedli. Ve třídě C1, což jsou modely plachetních lodí, představil Antonín Frodl galeonu 
Royal Caroline, kterou postavil z dřevěné průmyslové stavebnice. Tím pochopitelně v této 
třídě je odpočet bodů za stavebnici, ale i tak byl jeho model oceněn bronzovou medailí. 
Největší úspěch však zaznamenali naši mladí stavitelé kartonových modelů, které právě 
mládež k tomuto prospěšnému koníčku přitahují.  Mirek Štefek za křižník Admiral HIPPER a 
Tomáš Vašíček za bitevní loď ROMA, osadili v této třídě prvá dvě místa a obě lodi porota oce-
nila zlatými medailemi. Aby byl úspěch dovršen, Z. Krčmář získal za křižník Schanhorst zlatou 
a za model letadlovky USS ESSX stříbrnou medaili. Je to zatím pro naše stavitele nejúspěšnější 
vystoupení. Snahou je zajistit pro ně i výjezd na Mistrovství světa, které bude začátkem 
července ve Staré Zagoře v Bulharsku. Pokud se to podaří, popřejme jim úspěchy i tam.        

Jiří Lejsek, KLoM Vysoké Mýto

 

Sport

Model galeony Royal Caroline Antonína Frodla. Kartonový model bitevní lodě ROMA mladého 
Tomáše Vašíčka, který nás bude reprezentovat i na 

Mistrovství světa  Naviga začátkem července ve 
Staré Zagoře v Bulharsku.
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Pátek 16. 5. ve 21.00, náměstí Přemysla 
Otakara II.
BKVM - Běžecký klub pořádá
3. ROČNÍK NOČNÍHO BĚHU 

MĚSTEM VYSOKÉ MÝTO
Ve 21.00 hodin začíná prezentace účastníků. 
Běží se  okruh 3 km centrem města a přilehlými 
ulicemi. Každému závodníkovi se změří 
čas. Pořadí se nevyhlašuje. Odměnou pro 
účastníky je losování cen v tombole. Po závodě 
následuje malé občerstvení. Loňského běhu se 
zúčastnilo přes 140 závodníků.

 

RC Team

Historicky první závod "International Kyosho Masters" RC aut kategorie Mini-Z 1:28 Racer na 
českém území se uskutečnil v Praze v reprezentativních prostorách Tyršova domu – Michnova 
paláce ve dnech 28 - 30. 3. Závod se jel na povrchu RCP a byl velmi silně obsazen, kromě 
vrcholné špičky soutěžících z Německa se účastnili i závodníci z Japonska, USA, Slovenska a 
samozřejmě i všichni nejlepší piloti z České republiky.
Členové RC Teamu Vysoké Mýto se předvedli ve výborné formě, když z celkem 45 
rozdělovaných pohárů jich z Prahy odvezli plných 16, tedy více než třetinu, přičemž nikdo z 
našeho týmu neodjel bez umístění na stupních vítězů!
Petr Švec obsadil 3x druhé místo, Martin Šeda 1x druhé a jedenkrát třetí místo, Jakub Vaněk 
1x druhé a 1x třetí místo, Jiří Vaněk 1x druhé místo.
Před zraky přítomného šéfa Kyosho Europe ovšem naprosto exceloval Petr Dvořák, který 
vybojoval 6x první místo a 2x druhé místo. Jeho výkon byl nejcennější zejména vítězstvími 
v absolutním pořadí kategorií Production a Formule 1. Pokud na sobě bude pracovat jako 
doposud a zůstane stát nohama na zemi, můžeme se od něj dočkat velkých činů.
Děkujeme úspěšnému týmu za propagaci našeho klubu, města Vysokého Mýta i celé České 
republiky. Dalším významným závodem bude Mezinárodní mistrovství Micro na kobercovém 
povrchu, které se uskuteční 3. 5. ve Frýdlantu, a kde RC Team Vysoké Mýto nebude chybět.
Držte nám palce a přijeďte fandit!

Fotogalerii a kompletní výsled-
kový servis naleznete na našich 
klubových webových stránkách 
http://www.rcteam.cz

 
Jiří Vaněk,

RC Team Vysoké Mýto
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VIKTORIN DVAKRÁT BRONZOVÝ ZE SVĚTOVÉHO TURNAJE 
11. - 13. 4. byl pro klub Falcon Kickbox Vysoké Mýto opět úspěšný v podobě dvou bronzo-
vých medailí. Z rakouského Insbrucku si tyto cenné kovy přiváží Martin Viktorin ml., který 
zabojoval na této profesionální úrovni v Kickboxu ve váze 84 kg a 89 kg. Pro Martina byla 
váha 89 kg premiérou a ukázal všem, že je zkušený fighter a dokázal se probojovat, až do 
bojů o finále a to s evropským šampionem z Německa, se kterým prohrál pouze o jediný 
bod. V druhé váze 84 kg to pro něj skončilo stejně  a o zlato už bojovat nemohl. Nicméně 
u tohoto typu turnaje, který pořádá světová asociace WAKO je pro nás bronz také zlatem.
Vzhledem k tomu, že se jedná o boje s těmi nejlepšími na světě. Martin si neodváží pouze 
cenné kovy, ale a to především cenné zkušenosti do dalších bojů se světovými šampióny. 
Tohoto turnaje se zúčastnilo celkem 27 zemí světa s celkovým počtem zápasů v různých 
kategoriích a disciplínách něco málo přes 1 700! Je fantastické, že se i takto malé město, 
jakým je Vysoké Mýto dokáže rovnat takovým velmocem jakým je například Amerika, 
Rusko, Kanada a mnoho dalších.

Střelecký klub

S hlubokým zármutkem oznamujeme, že dne 10. 4. zemřel 
člen předsednictva a rozhodčí sportovně střeleckého 
klubu Vysoké Mýto pan Josef Jirout. Svými vynika-
jícími medailovými výsledky úspěšně dlouhých 30 let 
reprezentoval město Vysoké Mýto a klub v mnoha
disciplínách na republikové úrovni. Opustil nás pracovitý a 
obětavý kamarád. Nikdy nezapomeneme.

 Ilona Karlíková,
jednatel klubu
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V sobotu a v neděli od 8 do 11 hodin u stomatologů podle následujícího rozpisu. Střídají se 
zubní lékaři z části okresu Ústí nad Orlicí.
Oblast Vysoké Mýto – Choceň – Česká Třebová – Ústí nad Orlicí
1. 5. MUDr. Květoslava Fialová, Česká Třebová, železniční poliklinika 723 036 370
3. - 4. 5. MUDr. Martin Formánek, Česká Třebová, Masarykova 1071 731 784 643
8.5. MUDr. Hana Hausknechtová, Česká Třebová, Habrmanova 306 465 534 835
10. - 11.5. MUDr. Jiří Hájek, Vysoké Mýto, Čelakovského 112  465 420 400
17. - 18.5. MUDr. Zdeněk Hendrych, Vysoké Mýto, Husova 191/IV  465 423 970
24. - 25.5. MUDr. Miroslava Hendrychová, Vysoké Mýto, Husova 191/IV 465 423 960
31. 5. -1. 6. MUDr. Jiří Holubář, Česká Třebová, železniční poliklinika 465 568 440

Lékařská služba první pomoci ve stomatologii
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Technické služby
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Inzerce

I ZDE JE MÍSTO

PRO VAŠI REKLAMU

A ŘÁDKOVOU INZERCI

DOBRÉ DIVADLO PŘIJME:
tiskovou mluvčí, ředitele hudebního, divadelního nebo řemeslného festivalu, 

vedoucího marketingu, herce/rytíře, lepiče plakátů, pořadatele pohádek, koncertů 

a divadel. Nabízíme odměnu na DPP, mladý tým a benefity.

Pošlete životopis na info@dobredivadlo.cz
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Ve čtvrtek 17. 4. bylo slavnostně otevřeno klientské centrum městského úřadu. Otevření centra 
se kromě vedení našeho města zúčastnili starosta Chocně M. Kučera, starostka Lanškrouna
S. Švarcová, zastupitelé, zástupce ředitele Krajského úřadu Pardubického kraje M. Mocek a další 
hosté.             Foto: Ivan Krejza

Klientské centrum v přízemí městského úřadu



Škoda 125 – 1928

Dnes představený autobus Škoda 125 je bezesporu unikátní. Do současnosti je dochováno 
minimum autobusů z meziválečného období, navíc v dokonale původním stavu je snad jediný. 
Podvozek s motorem v. č. 19.856 byl vyroben v Mladé Boleslavi 6. 6. 1928 a o měsíc později 
vyexpedován firmě Stratílek Vysoké Mýto. U firmy Stratílek byl podvozek vybaven hasičským 
navijákem, dalším vybavením a předán firmě Sodomka ke karosování, jako hasičský autokar 
pro mužstvo. Společná práce dvou vysokomýtských firem byla skončena na počátku roku 1929 
a hasičská souprava – autobus a stříkačka byla předána Sboru dobrovolných hasičů ve Vysokém 
Mýtě.  Zde byl autobus součástí vozového parku až do šedesátých let, poté byl předán SDH 
Jenišovice, kde je dodnes udržován v původním provozuschopném stavu.  


